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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

2 سیگنال  از واشنگتن 
و ریاض برای دلار 

تهران
هرچند به نظر می رسد با اخبار 
مهم چند روز اخیر درباره برجام 
قیمــت دلار تهــران از این فضا 
متاثر و ارزان شود اما برای دوره 
بلندمــدت قیمت دلار، شــاید 
اظهارات اخیر ابراهیم رئیســی 

پیام مهم تری باشد.
 در پایان هفته اخیــر اخبار پی 
در پی درباره برجام منتشر شده 
اســت. اما مهمترین آنها شاید 
جمله »به برجام بازمی گردیم« 

وزیر امور خارجه ایران باشد.
وزیر امور خارجه ایران به صراحت 
گفته اســت کــه بــه زودی به 

مذاکرات هسته ای بازمی گردیم.
پس از آنکه آنتونی بلینکن، وزیر 
امور خارجه آمریکا مجددا آمادگی 
واشنگتن برای بازگشت به وین و 
ادامه مذاکرات را تکرار کرد، این بار 
وزیر امور خارجه ایران اعلام کرد 
که ایران بــه زودی به مذاکرات 

هسته ای بازمی گردیم.
عبداللهیان گفته اســت: آمریکا 
برای بازگشت به تعهداتش ذیل 
برجام تاکنون هیچ اقدام عملی 

انجام نداده است. ...

تجارت نیوز
یادداشـــت
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2 ادامه در صفحه 

2 قیمت 3000 تومان

ضیافت فعالان صنعت 
فولاد در اصفهان
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سیب سمیرم چالش ها و دغدغه هایی که همچنان باقی است؛  

 سنگینی سایه دلالان بر روی سیب سمیرم
      معضلاتی مانند بالا بودن هزینه های تولید و برداشت و بسته بندی و دلالانی که هر سال بیشتر در بازار این محصول جولان می دهند از جمله موانع داخلی تولید 

سیب سمیرم است

بعد از ۷۷ روز تعطیلی در محل نمایشگاه بین المللی اصفهان برگزار می شود؛

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با 
اشاره به کاهش مرگ ومیر ناشی از کرونا در افرادی که علیه این بیماری 

واکسینه شــده اند، در عین حال درباره برخی پیش بینی ها مبنی بر 
بروز پیک ششم کرونا در کشور در آبان ماه، گفت: تا زمانیکه کووید 
هست، پیک هم هست؛ اما اینکه اندازه پیک چقدر باشد، وابسته 
به این است که چه اقداماتی برای مقابله با آن انجام داده باشیم. 
اگر خوب پیش بینی کنیم، خوب نظارت کنیم و بر آنچه که 
اتفاق می افتد، مسلط باشیم، می توانیم از بحران جلوگیری 

کنیم و ارتفاع پیــک را کاهش داده و میــزان مرگ ها را 
کاهش دهیم. ...

۸

رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان عنوان کرد: 

کاربرد اسطوره در پرده های خیالی نگاری

کاهش مرگ های کرونایی در واکسن زده  ها

معیارهای رنگ بندی شهرها تغییر کند
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چهره  روز

علیرضا رییسی:

بازگشایی مدارس 
منوط به واکسیناسیون 

 دانش آموزان نیست
رییسی با اشــاره به بازگشایی 
مدارس گفت: بازگشایی مدارس 

زمانی اتفاق می افتد ...

بازار طلا و سکه 1400/7/3 ساعت 16:35

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,964,00011,914,000قدیم

سکه طرح 
11,328,00011,278,000جدید

5,900,0006,150,000نیم سکه

3,495,0003,925,000ربع سکه

2,212,0002,362,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,913,0005,010,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,144,4001,156,600 عیار

طلای آب شده 
4,914,0005,011,000نقدی

یک گرم طلای 
241,525,9001,542,200 عیار

یکشنبه| 4 مهر 1400| 26 سپتامبر 2021 | 19 صفر 1443 | سال چهارم| شماره ۸۸1

ان
جو

ن 
ارا

رنگ
خب

اه 
شگ

س: با
عک

اخبار اصفهان
گــــزارش

ISFAHAN
N E W S

مدیرعامل فولاد مبارکه: 

رکورد روزانه 146 ذوب در فولاد مبارکه شکسته شد

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: ثبت رکورد تولید 
روزانه 146 ذوب در شرکت فولاد مبارکه تنها پس از چند 
روز از رفع محدودیت های انرژی و در آغاز هفته دفاع 
مقدس، نشان از روحیه جهادین فولاد مبارکه در جبهه 

صنعت دارد.

 حمیدرضــا عظیمیــان در 
گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار 
کرد: شــرکت فولاد مبارکه در 
دو ماه گذشــته به دلیل وجود 
محدودیت های شــدید انرژی، 
نتوانســت بــه ظرفیت هــای 
فولادسازی دســت یابد اما به 
محض رفع محدودیت هــا ، فعالیت تولیدی 
خود را افزایش داده و پس از گذشت کمترین 
زمان ممکن، موفق به ثبت رکورد تولید روزانه 
146 ذوب)معادل 26 هزار و 100 تن اسلب( 

گردید و این در حالی اســت که رکورد قبلی 
شرکت فولاد مبارکه در این بخش در تاریخ 
31 فروردین ماه ســال جاری با تولید روزانه 
144 ذوب )معادل 25 هزار و 950 تن اسلب( 

به ثبت رسیده بود.
وی با بیــان این کــه ثبت چنیــن رکورد 
ارزشــمندی در فولاد مبارکه از چند منظر 
حائز اهمیت است، افزود: ثبت این رکورد در 
آغاز هفته دفاع مقدس یعنی فرزندان این مرز 
و بوم در جبهه صنعت هــم قدرت مندانه در 
حال تلاش هســتند و برای سربلندی کشور 

می جنگند.

    توانایی بازگشــت به پویایی و ثبت 
رکوردهای بیشتر همچنان پابرجاست

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان 
کرد: این روحیــه جهــادی در فولادمردان 
شــرکت فولاد مبارکه نشان می دهد توانایی 
برای بازگشــت ناحیه فولادسازی به پویایی 

ســابق و همچنین ثبت رکوردهای بیشــتر 
پابرجاست.

وی اذعان داشت: بازگشــت به تولید پس از 
توقف یا کاهش قابل توجه آن، نیازمند انرژی 
بسیار و بسیج همه امکانات است که شرکت 
فولاد مبارکه به خوبی توانسته این مسأله مهم 

را عملیاتی کند.
عظیمیــان تصریح کــرد: اگرچه بــه دلیل 
محدودیت هایی که در فصل تابستان تجربه 
کردیــم و محدودیت هایی که در زمســتان 
خواهیــم داشــت، اندکــی از برنامه هــای 
پیش بینی شده فاصله بگیریم اما همه تلاش 
خود را برای جبران عقب افتادگی ها خواهیم 

داشت.
وی با اشــاره به نحوه برخورد فولاد مبارکه با 
محدودیت های انرژی عنوان داشت: اگرچه 
ناحیه فولادسازی این شرکت با کاهش تولید 
مواجه شــد اما از این موقعیت بــه بهترین 
شکل ممکن استفاده کرد و با انجام تعمیرات 

اساســی و بلندمدت بــدون هرگونه حادثه 
جدی، برای تولیدات بیشتر آماده شد.

   میزان کیفیت محصولات فولاد مبارکه 
از مقادیر قبلی خود پیشی گرفت

مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکــه اضافه 
کرد: در نتیجه همین اقدامــات پس از رفع 
محدودیت های انرژی یعنی بدون فشــار به 
تجهیزات یا فعالیتی خارج از اســتانداردها، 
رکورد جدیدی به ثبت رســیده شد و میزان 
کیفیت محصولات این شرکت نیز از مقادیر 

قبلی خود پیشی گرفت.
وی بیان داشــت: ثبت این رکورد ارزشمند 
پیام مهم دیگری برای جامعه صنعت به همراه 
دارد و آن هم این است که اگر این صنعت با 
محدودیت در تولید مواجه نباشد، قابلیت های 

تولیدی بسیاری زیادی دارد.

   ثبت این رکورد به معنی ظرفیت تولید 

بیش از ۸.5 میلیون تن فولاد در سال 
است

عظیمیان ادامه داد: چنین اعــداد و ارقامی 
در رکوردهای تولید برای افرادی که دستی 
در صنعت دارند، قابل درک اســت اما برای 
آحاد جامعه که آشنایی کمتری با موضوعات 
تخصصی صنعت فولاد دارند، این گونه نیست 
، که برای درک بهتر آنان نیز اعلام می کنیم 
که ثبت این رکــورد روزانه به معنی ظرفیت 
تولید بیش از 8.5 میلیون تن فولاد در سال 

است.
وی تأکید کرد: این در حالی اســت که هدف 
فولاد مبارکه در تولید به دلیل محدودیت های 
پیش رو، 7.2 میلیون تن تعیین شــده است 
اما این شــرکت بدون هیچ تجهیز جدیدی، 
ظرفیت تولید را به اندازه ایجاد یک کارخانه 
فولادسازی جدید)معادل مجتمع فولاد سبا 
یا فولاد هرمزگان( افزایش داده که تحقق این 
میزان از تولید مشروط بر تأمین کامل همه 

نهاده های تولید برای فولاد مبارکه است.

    دغدغه فولاد مبارکه برای تأمین مواد 
اولیه صنایع پایین دستی

مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکــه یادآور 
شــد: علاوه بر موارد ذکر شده، رکورد جدید 
این شــرکت فــولادی، ایــن پیــام را برای 
صنایع پایین دســتی دارد که با وجود همه 
محدودیت ها، فولاد مبارکــه دغدغه تأمین 

مواد اولیه صنایع پایین دستی را دارد.
وی در پایان اظهارداشــت: در همین راستا، 
برنامه ریزی هــای لازم صــورت گرفته تا با 
وجــود محدودیت های احتمالــی انرژی در 
فصل زمســتان، عملکرد واحدهای نوردی 
شــرکت فولاد مبارکــه کــه تأمین کننده 
مواد اولیه صنایع پایین دســتی است، تحت 
تأثیر قرار نگیرد و در نهایت مشــتریان این 
 شــرکت با هیچ مشــکلی در تولیــد مواجه 

نشوند.

      ثبت این رکورد به معنی ظرفیت تولید بیش از ۸.5 میلیون تن فولاد در سال است
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ادامه از صفحه یک
... اگــر آمریکا در دنبــال کردن 
مذاکرات جدی بود، پس چرا در 
حال انباشت اقدامات علیه ایران 
است. دولت جدید ایران در حال 
ارزیابی مذاکراتی است که دولت 

پیشین انجام داده است.)ایسنا(
در همین حال وزیر خارجه روسیه 
هم گفتگویی با مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا با محوریت 
برجام داشته است. وزیر خارجه 
روسیه گفته است: برجام یک ابزار 
مهم برای عدم اشاعه جهانی، صلح 
در خاورمیانه و امنیت بین المللی 
اســت اما زمانی باقی مانده برای 
بازگشــت به اجرایی کــردن آن 

نامحدود نیست.
از سوی دیگر جوئی هود، دستیار 
وزیر خارجه آمریکا روز جمعه به 
»العربیه« گفت که اگر ایران قصد 
دارد مذاکرات هســته ای جهت 
احیای برجام را ازســربگیرد باید 

»فورا اقدام« کند.
وی گفت: تعهد مــا برای این کار 
)بازگشــت به برجــام( نامحدود 
نیست چراکه برجام دیگر منافع 
عدم اشاعه ای که زمانی داشت را 
دیگر برآورده نمی کند. پس ما از 
ایرانیان می خواهیم که فورا اقدام 

و با ما در وین ملاقات کنند.
دســتیار وزیر خارجــه آمریکا 
همچنین مدعی شد که مذاکرات 
هسته ای باید مسئله موشک های 
بالستیک و شبه نظامیان ایران در 

منطقه را شامل شوند.
همچنین عبداللهیان، وزیر امور 
خارجه ایران هم گفته است: انتظار 
ما این است که دولتمردان آمریکا 
واقع بینانه به وین بیایند و به جای 
حرف های زیبــا اقدامات عملی، 
مثبت، سازنده و قابل اندازه گیری 
داشته باشــند و تردید نکنند اگر 
بخواهند با تــداوم ادبیات و رفتار 
غیرسازنده گذشته صحبت کنند، 
جمهوری اســلامی ایران دست 

بسته نخواهد ماند.

سیگنال مهم از ریاض
جــدای از اخبــار مربــوط به به 
مذاکرات برجام، از ســوی دیگر 
پادشاه عربستان هم در سخنرانی 
مجمع عمومی ســازمان ملل از 
مذاکرات تهران – ریاض ســخن 
گفت. ملک سلمان گفته امیدوارم 
مذاکرات تهران و ریاض منجر به 
اعتماد سازی شــود و سخنگوی 
وزارت خارجه کشــورمان نیز از 
پیشــرفت »خیلی جــدی« در 
مذاکره با عربستان خبر داده است.

با این حال به نظر می رسد اخبار 
مربوط به برجام و مذاکره با ریاض 
بیشتر برای دوره کوتاه مدت دلار 
اثرگذار باشند اما برای دوره های 
بلندتر سخنان اخیر رئیس جمهور 

به نظر مهم ترمی رسد.

اقتصاد استان
02

یکشنبه 4 مهر 1400 | شمـاره 881

ISFAHAN
N E W S

صدای زنگ مهر در مدارس استان اصفهان
 استاندار اصفهان با حضور در دبیرستان دخترانه شاهد حکیمه ، زنگ آغاز سال 
تحصیلی را نواخت .عباس رضایی اســتاندار اصفهان با تاکید بر اینکه آموزش 
تعطیل بردار نیست، اظهار کرد: با همه گیری کرونا آموزش حضوری در مدارس 
تعطیل شد و این روزها معلمان و دانش آموزان دلتنگ همدیگر و مدرسه هستند. امیدوارم هرچه زودتر 

شر این ویروس منحوس از سر مردم ما کم و دوباره فضای آموزش به معنای واقعی خود شکل گیرد.استاندار 
اصفهان در این مراسم با بیان اینکه باید هرچه زودتر فضاهای آموزشی بازگشایی شود گفت: امیدوارم به زودی 

مدارس را بازگشایی کنیم تا آموزش و پرورش شکل اصلی خود را بگیرد. در دوران همه گیری کرونا روزهای سختی 
بر معلمان گذشت و دانش آموزان و معلمان تجربیات زیادی کسب کردند. در این روزها نیز دغدغه مدیران آموزش و پرورش 

این بود که کلاسی بدون معلم نماند.وی با اشاره به اینکه ما هنوز با ویروس منحوس کرونا دست و پنجه نرم می کنیم، تصریح کرد: امروز همه 
شهرهای استان وضعیت نارنجی دارند، اما هنوز نگرانیم چون برخی هنوز واکسن نزده اند و این نگرانی در شهر اصفهان بیشتر است. وی از معلمان 
به عنوان معتمدان مردم درخواست کرد تزریق واکسن را به مردم توصیه کنند و افزود: تمام هم و غم ما سلامت دانش آموزان است، بنابراین اگر 

شروع کلاس های تحصیلی را اعلام کردیم بر مبنای کارشناسی و در نظر گرفتن همه مسائل است. 

به صدا در آمدن زنگ خطر کمبود آب در شهرستان گلپایگان
مدیر آبفای گلپایگان : از شهروندان تقاضا داریم در مدیریت مصرف آب کوشا باشند 
چرا که گلپایگان شهر پر آبی نیست و مانند سایر شهرهای استان با کمبود آب مواجه 
است. مدیر آبفای گلپایگان می گوید زنگ خطر کمبود آب شرب در این شهرستان 
به صدا در آمده است.   ناصر دهقادنی افزود: بر اساس برنامه شرکت مدیریت منابع آب ایران از ابتدای شهریور 

ماه امسال ۲0 درصد آب تحویلی به گلپایگان کمتر شده و سهم آب شهرستان گلپایگان با کاهش 60 لیتر در 
ثانیه، از ۳۳0 به  ۲۷0 لیتر در ثانیه رسیده است. وی با بیان این که جبران کمبود آب شرب شهرهای گلپایگان، 

گوگد، گلشهر و سایر روستاها از محل چاه های سطح شهر انجام می شــود افزود: از 1۳ حلقه چاه فعال در شهرهای 
گلپایگان، گلشهر و گوگد، دو حلقه چاه در شهر گلشهر که منبع تأمین آب روستاهای غرقن، هرستانه و حاجیله و مَرغ چاه  و 

چشمه  به شمار می رود، در حال خشک شدن است. دهقادنی با بیان این که امسال منابع آب محلی روستاهای این شهرستان از ۵0 تا ۸0 
درصد نسبت به سال گذشته کاهش یافته است، گفت: در چهار ماه گذشته ۷۵6 هزار لیتر آب از طریق تانکر به این روستاها آبرسانی شده است. 
وی با اشاره به کاهش ۵0 درصدی بارندگی ها در شهرستان گلپایگان گفت: هم اکنون ۵۳ درصد سد کوچری و ۸۷ درصد سد گلپایگان خالی 
است و به همین دلیل از شهروندان تقاضا داریم در مدیریت مصرف آب کوشا باشند چرا که گلپایگان شهر پر آبی نیست و با کمبود آب مواجه است.

تجارت نیوز
یادداشــــت
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 امسال بیش از 210 هزار 
تن سیب در اصفهان 
برداشت شود اندکی 

بیشتر از سال گذشته 
که محصول گرفتار 

خشکسالی و باران های 
بی موقع و خسارت بار 
شده بود. از این میزان 

تنها 30 هزار تن از آن در 
استان مصرف و مابقی 
برای صادرات و فروش 

در کشور روانه بازار 
خواهد شد

وجود آب و هوای سرد 
کوهســتانی و شرایط 
باغی مرغوب ســمیرم 
را تبدیــل بــه یکی از 
قطب های تولید سیب 
درختــی کرده اســت. 
سیب با کیفیت برداشت 
شــده در این منطقه نه تنها در میان 
کشورهای منطقه خلیج فارس بلکه 
در اروپا هم مشتریان پر رو پا قرصی 
دارد هر چند ایــن تولید داخلی هم 
به سرنوشــت ســایر فراورده های 
کشاورزی ایران دچار شده و در سایه 
نبــود تمهیدات صادراتــی و نواقص 
برندیگ و بسته بندی هنوز آنچنان 
که باید به نام و نشان ایران و سمیرم 
شــناخته شده نیســت اما همچنان 
ســیب درختی در اصفهان به عنوان 
یکی از مزیــت دار ترین محصولات 
کشاورزی شــناخته می شود برآورد 

می شود.
 امسال بیش از ۲10 هزار تن سیب در 
اصفهان برداشت شود اندکی بیشتر 
از سال گذشــته که محصول گرفتار 
خشکســالی و باران های بی موقع و 
خسارت بار شده بود. از این میزان تنها 
۳0 هزار تن از آن در استان مصرف و 
مابقی برای صادرات و فروش در کشور 
روانه بازار خواهد شــد. این محصول 
البته در راه صادرات و فروش داخلی 
سالهاست با مشکلات زیادی دست و 
پنجه نرم می کند نه تنها در اســتان 
به دلیل نبود زیر ســاخت های بسته 
بندی و تولید محصــولات ثانویه از 
سیب، فروش آن بسیار کمتر از ارزش 
واقعی صورت می گیرد بلکه در زمینه 
صادرات هم دســتوالعمل های خلق 
الساعه و دســت اندازهای گمرکی و 
قوانین دســت و پاگیر عملا موجب 
شــده تا بســیاری از بازارهای سیب 
سمیرم در دنیا از دســت مشتریان 
خارج شود به عنوان مثال سال گذشته 
علی رغم تولید خوب این محصول در 
سراسر کشــور به ناگاه صادرات آن 
در روزهای آخر اســفند ماه ممنوع 
شد مصادف شدن هر چند مسولان 
این اقدام را برای تنظیم بازار و عرضه 
داخلی شــب عید انجام دادند اما با 
رکود و نبود مشتری  این دستوالعمل 

موجب دپو شدن حجم زیادی از سیب 
در سردخانه ها ضرر و زیان باغداران 
شد در نهایت با فشــار کشاورزان و 
اتحادیه سراســری باغبانی صادرات 
سیب آزاد شد. اما این پایان ماجرای 
این ممنوعیت های یکباره نیست به 
همین دلیل برنامه ریزی و رســیدن 
به پایــداری در بازارهــای صادراتی 
برای محصولی مانند سیب تقریبا غیر 

ممکن شده است. 
هر ساله مســئولان جهاد کشاورزی 
اســتان و صنف باغداران وعده هایی 
برای تسهیل و افزایش صادرات ارایه 
می دهند راهکارهایی مانند افزایش 
ارتباط میان باغداران و شرکت های 
صادراتی فعال در ایــن زمینه اما بر 
زمین مانــدن این وعــده ها موجب 
شد حتی در سال گذشــته که بازار 
صادراتی بســیار خوبی برای سیب 
درختی بــه دلیل افزایــش تقاضای 
روسیه فراهم شد سهم سیب سمیرم 
از صادرات به این کشــور تقریبا صفر 
باشد گفته می شود باغداران مشاوران 
صادراتی خوبی ندارند ظاهرا نه جهاد 
کشاورزی و نه تشــکل های صنفی 
برنامه ای برای ســامان دهی به این 
وضعیــت ندارند در نهایــت آنچه از 
رصد این بازار دیده می شــود ظاهرا 
خرید منســجم و برنامه ریزی شده 
محصولات توســط دلالان و سپس 
عرضه آن به بازارهای صادراتی آنهم 
عموما توســط شــرکت هایی خارج 
از استان اســت پس از چندین دهه 
فعالیــت و تولید ایــن محصول در 
استان هنوز زنجیره تولید و صادرات 
در استان شکل درســت و عملیاتی 
به خود نگرفته اســت این در حالی 
است که وجود کارگوترمینال فرودگاه 
اصفهان می تواند یکی از میانبرهای 

صادراتی این محصول به کشورهای 
دور و نزدیک باشد.

چالش های ســیب ســمیرم اما به 
همین جا ختم نمی شــود معضلاتی 
مانند بالا بودن هزینــه های تولید و 
برداشت و بســته بندی و دلالانی که 
هر سال بیشتر در بازار این محصول 
جولان می دهند از جمله موانع داخلی 
تولید سیب سمیرم است آنگونه که 
رضایی، رئیس اداره جهادکشاورزی 
سمیرم می گوید وجود دلالان یکی از 
 عوامل اختلال در تولید این محصول

 است.
وی با اشاره به اختلاف قیمت سیب 
درختی ســمیرم از مزرعه تا مصرف 
گفت: متاســفانه سال هاســت که 
ســایه دلالان بر روی قیمت ســیب 
سمیرم سنگینی می کند و سیبی که 
در مزرعه کیلویی پنــج هزار تومان 
خریــداری می شــود در اصفهان به 
قیمت هــر کیلو 1۳ هــزار تومان به 

فروش می رسد.
رئیــس اداره جهــاد کشــاورزی 
شهرســتان ســمیرم با اشــاره به 
اینکه حذف دلالان در بازار ســیب 
درختی ســمیرم نیازمند عزم ملی 
اســت، اضافه کرد: باید توجه داشت 
که حضور دلالان آســیب زیادی را 
به تولید کننده و مصرف کننده وارد 
می کند.  در همین زمینه  رییس نظام 
صنف کارهای کشاورزی سمیرم هم 
گفت: تولید سیب سمیرم برای استان 
اصفهان بعنوان یک فرصت و موقعیت 
تجاری بویژه در ســال جهش تولید 
محسوب می شود و سودآوری آن در 
بازارهای داخلی و خارجی به خوبی 

مشهود است.
احمد قربانی خاطرنشــان کرد: این 
فرصت خوب اما چند ســالی است با 

ورود دلال ها و واســطه ها بیشتر به 
سود این عده و خریدار و تاجر عمده 
سیب در سمیرم تمام می شود و کمتر 
کشاورز و تولید کننده ای از تولید خود 

سود و بهره می برد.
اگر چه وجــود مافیای بازار و رشــد 
دلالی حاصل اســتقرار سیستم های 
معیوب خریــد و فروش اســت اما 
نمی توان ضعف های اقتصادی و نوید 
چشم انداز روشــن و شفاف و قیمت 
گذاری عادلانه و به صرفه از ســوی 
مسئولان را هم نادیده گرفت در واقع 
کشاورزان هر سال از ترس نیافتادن در 
چاله قیمت های پایین خرید تضمینی 
و بازارهــای بدون مشــتری در چاه 
فروش پیش از موعد محصول خود به 
دلالان می افتند چرا که هر سال دولت 
گاهی تا چندین هفته پس از برداشت 
محصول قیمت خریــد تضمینی را 
اعلام نمی کند و معمولا قیمت های 
اعلام شــده هم با حاشیه سود بسیار 
اندک برای تولید کننــدگان همراه 
است.  به نظر می رسد سیب سمیرم 
همچنان بدون استراتژی و چشم انداز 
خاصی هر سال تولید توزیع و صادر 
می شــود محصولی که می توانست 
هم در منطقه محرومی مانند سمیرم 
اشتغال و درآمد زا باشد و هم بازارهای 
داخلی و خارجی را به دست بگیرد و 
تراز صادراتی اســتان را ارتقا ببخشد  
در سایه نبود ســرمایه گذاری های 
هدفمند و نگاه توسعه محرو مسولان 
اســتان و قوانین حمایتی صادراتی 
حالا نه تنها نقــش صادراتی خود را 
به ســایر مناطق ماننــد آذربایجان 
شــرقی واگذار کرده که درعمل در 
سطح اســتانی هم چندان دردی از 
 بیکاری و نزول تولیدات کشــاورزی 

حل نکرده است. 

سیب سمیرم چالش ها و دغدغه هایی که همچنان باقی است؛  

 سنگینی سایه دلالان بر روی سیب سمیرم
سیب سمیرم یکی از شناخته شده ترین محصولات کشاورزی 
استان اصفهان است در پی سالها خشکی و کم بارشی و تاراج 
منابع آبی اصفهان حالا بضاعت چندانی در کشاورزی و تولید 
محصولات باغی برای استان باقی نمانده است شاید پس از گل 
محمدی و گلاب کاشان ســیب سمیرم شاخص ترین نماینده 

کشاورزی اصفهان در استان و دنیا باشد. 

      معضلاتی مانند بالا بودن هزینه های تولید و برداشت و بسته بندی و دلالانی که هر سال بیشتر در بازار این محصول جولان می دهند از جمله موانع داخلی تولید سیب 
سمیرم است

مرضیه محب رسول
گـــزارش
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بعد از ۷۷ روز تعطیلی در محل نمایشگاه بین المللی اصفهان برگزار می شود؛

ضیافت فعالان صنعت فولاد در اصفهان
ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللــی 
متالورژی، فولاد، ریخته گری، ماشین آلات 
و صنایع وابسته طی روزهای هفتم تا دهم 

مهرماه 1۴00 در اصفهان برگزار خواهد شد.

 این نمایشگاه طی چهار روز میزبان شــرکت های فعال در حوزه فولاد 
و صنایع وابســته خواهد بود تا دســتاوردها، توانایی ها، پتانسیل ها و 
فعالیت های خود را در معرض بازدید متخصصان، فعالان و علاقه مندان 
این حوزه قرار دهند. حضور 110 شرکت از استان های اصفهان، تهران، 
آذربایجان شرقی، یزد، خراسان رضوی، همدان و کرمان در این نمایشگاه 
قطعی شده است؛ همچنین نمایندگانی از کشورهای آلمان، ایتالیا، کره 
جنوبی، امارات متحده عربی، هند و چین در نمایشگاه امسال اصفهان 
حضور خواهند داشت. شرکت های حاضر در ســیزدهمین نمایشگاه 
بین المللی فولاد اصفهان در زمینه تولید فولاد، چدن و فلزات غیرآهنی 
)ریخته گری، عملیات حرارتی، آبکاری و پرداخــت، متالورژی پودر(، 
خدمات صنعت متالورژی )مواد اولیه و کمک ذوب ها، قالب ســازی و 
مدل سازی، خدمات آزمایشگاهی(، ماشــین آلات و تجهیزات وابسته 
صنعتی )جرثقیل ها، ژنراتورها، موتورهای گازسوز، غبارگیرها، اتصالات 
و شیلنگ های فشار قوی، روانکارها و روغن های صنعتی، صنایع لاستیک 
و نوار نقاله هــا، تصفیه خانه های صنعتی( و شــکل دهی فلزات )نورد، 
آهنگری و جوشکاری، تراشکاری، برشکاری و پرسکاری( فعالیت دارند. 
این نمایشگاه در 16 هزار مترمربع فضای نمایشگاهی برپا خواهد شد و 
علاقه مندان به حضور در آن می توانند از ساعت 10 تا 1۸ روزهای هفتم 
تا دهم مهرماه به محل دائمی نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان 

واقع در کمربندی شرق، روبروی منطقه روشن دشت مراجعه کنند.

رویـــداد

 الو اخبار اصفهان؟

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  تعدادی از کسبه سه راه ملک شهر اصفهان: چند وقتی است که وجود 
متکدیان در اصفهان خصوصا در محدوده های کاسبی و مغازه ها بسیار زیاد 
شده است. متاسفانه  گاهی حتی تا پاسی از شب زنان و دختران جوانی را در 
پیاده رو و سه راه ملک شهر می بینیم که با وضعیت نه چندان جالب مشغول 
گدایی از عابران و رانندگان خودروها هستند. اینکه علت اصلی چنین پدیده ای 
چه چیزهایی است را کمابیش همه می دانیم و حتی خود مسئولان بهتر از 
همه در جریان چرایی های آن هستند اما یک بحث دیگر این است که بعضی از 
این افراد باعث برهم زدن امنیت فردی می شوند. یا مثلا بی سروصدا به داخل 
مغازه ها می آیند و اگر حواسمان نباشد چه پول چه کالاهای موجود دیگر را 
سرقت می کنند. یا از طرفی برای زورگیری مباحث اخلاقی ایجاد می کنند. به 
هرحال ضروریست نهاد و دستگاه مربوطه برای جمع آوری متکدیان آن هم 

دراین ساعات از شب اقدام فوری انجام دهند.

  حسین، د: پرسنل یکی از بیمارستان های اعصاب و روان اصفهان هستم. 
نوع کارمان به گونه ای است که فرسایش جسمی و روحی بسیار زیادی دارد. 
متاسفانه در سیستم درمان و بهداشت اصفهان آن توجهی که باید به پرسنل و 
کارکنان مراکز درمانی روانپزشکی بشود وجود ندارد. گاهی خود همکاران پس 
از مدتی نیازمند به بستری درهمین بخش های روانپزشکی می شوند. بارها از 
علوم پزشکی و خود بیمارستان درخواست برگزاری کلاس های مشاوره وتقویت 
روحیه داده ایم اما بعضا فقط مقطعی بوده است. خواهشمندیم ما کادر اعصاب 

و روان را نیز دریابید.

صدای شمـــــا

3000483020
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اخبار اصفهان
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر

مریم یادگاری
خـــبــــر



بازگشایی مدارس منوط به واکسیناسیون دانش آموزان نیست
رییسی با اشاره به بازگشایی مدارس گفت: بازگشایی مدارس زمانی اتفاق می افتد که سلامت 
دانش آموزان، کادر مدرسه و ... تامین شود و این موضوع صرفا با تزریق واکسن امکان پذیر 
نیست. ممکن است واکسن هم به دانش آموزان تزریق شــود، اما اجازه بازگشایی مدارس 

داده نشود.
"علیرضا رییسی" ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره 
واکسیناسیون افراد کمتر از ۱۸ سال گفت: واکسنیاســیون فعلا برای سن ۱۷ سال به بالا 
در نظر گرفته شده است و فعلا برنامه ای برای افراد واکسیناسیون افراد کمتر از این سن را 

نداریم.
وی در واکنش به اینکه واکسن هایی که قرار است مورد استفاده قرار گیرد، مورد تایید سازمان 
بهداشت جهانی هست یا خیر؟ ادامه داد: بسیاری از واکسن هایی که در دنیا مصرف می شود 
به طور کلی مجوز سازمان بهداشت جهانی را ندارد و مجوز سازمان غذا و دارو کشورها را دارد.

معاون بهداشت وزارت بهداشــت با بیان اینکه واکسیناسیون نوجوانان ۱۲ تا ۱۷ سال جزو 

برنامه های ما نیست، تصریح کرد: تزریق برای سنین ۱۷ و ۱۸ سال انجام می شود و برای آنها 
واکسن سینوفارم و سوبرانا استفاده می کنیم. البته در کوبا واکسن سوبرانا برای کودکان ۳ 

تا ۱۷ سال تزریق شده است.
رییسی با بیان اینکه مطالعات مختلفی در خصوص واکســن برای نوجوانان در کشورهای 
مختلف انجام شده است، خاطرنشــان کرد: به طور مثال در آلمان واکسن صرفا برای دانش 
آموزانی که دارای بیماری زمینه ای هستند، تزریق می شود. در چین برای سنین سه تا ۱۸ 
سال از دو واکسن سینووک و سینوفارم اســتفاده کرده اند، اصولا واکسن ویروس غیرفعال 
مانند سینوفارم سال های سال است که در واکسن های دیگر برای کودکان استفاده می شود 

و کم عارضه است.
وی با تاکید براینکه برنامه ما این است که برای واکسیناسیون سنین ۱۲ سال به بالا برنامه 
ریزی کنیم، یادآور شد: اگر واکسن سینوفارم استفاده کنیم قطعا دو دوز است و اگر سوبرانا 
استفاده کنیم حتما تک دوز است. ما در بحث واکسیناسیون افراد زیر ۱۸ سال با طمنانینه 
جلو می رویم.ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به بازگشــایی مدارس گفت: 

بازگشایی مدارس صرفا با واکسیناسیون دانش آموزان 
امکان پذیر نیســت و بحث ایمن سازی خانواده، 

والدین دانش آمــوزان، معلمان، کادر مدارس و 
راننده سرویس مدارس نیز از ملزومات بازگشایی 
مدارس است. به این نکته توجه داشته باشید که 
اگر در جامعه ای که ۷۰ الــی ۸۰ درصد جامعه 

ایمن شــوند، قطعا زنجیره بیماری قطع می شود 
و می توان گفت بــرای ۲۰ درصد باقی مانده خیلی 

دیگر خطر جدی وجود ندارد.
رییســی تاکید کرد: اما بازگشــایی مدارس زمانی اتفاق 

می افتد که سلامت دانش آموزان، کادر مدرسه و ... تامین شود و 
این موضوع صرفا با تزریق واکســن امکان پذیر نیست. ممکن است واکسن هم به 

دانش آموزان تزریق شود اما اجازه بازگشایی مدارس داده نشود.
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وزارت بهداشت:

 دستکاری سامانه 
امکانپذیر نیست اما 

جعل ممکن است!
برخی سودجویان با سوء استفاده 
از نبــود واکســن آســترازنکا، با 
دریافت مبالغی، کارت واکســن 

آسترازنکا صادر می کنند.
مسئولان وزارت بهداشت امکان 
تغییر در اطلاعات ثبت شده برای 
واکسیناســیون را رد نمی کنند 
اما تاکید می کنند کــه این اقدام 
تنها برای رفــع خطاهای رخ داده 
در تزریــق میلیون هــا واکســن 
اســت و تغییر نوع و برند واکسن 
تزریق شده برای صدور کارت های 
بین المللی تخلف و جرم به شمار 

می رود.
 محمدمهدی گویــا، رئیس مرکز 
مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشــت، دربــاره درآمدزایی با 
تغییــر اطلاعــات واکســن و 
ســودجویی عده ای گفت: چنین 
موضوعی به ما گزارش نشــده اما 
اگر به هر دلیلی این مسئله صورت 
گرفته باشد، تقلب و جرم از سوی 
کارشــناس مربوطه و شهروندی 
اســت کــه در این عمــل نقش 
داشته اند. چنین مواردی به شدت 
از سوی وزارت بهداشت و دستگاه 

قضایی پیگیری خواهد شد.
رد ادعای فروش کارت واکسن 

کرونا
ســید حیدر محمــدی مدیرکل 
دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و داروی وزارت بهداشت با رد 
ادعای فروش کارت واکسن کرونا 
و فروش آن به مبلغ ۲ تا 5 میلیون 
تومان برای واکســن آسترازنکا و 
دستکاری سامانه وزارت بهداشت 
برای ثبــت آن گفت: ســامانه ما 
امنیت بالایی دارد و تــا به امروز 
اتفاقی برای این سامانه رخ نداده 
اســت. به عنوان مثال مواد مخدر 
ممنوع است اما آیا همکاران ما در 
ناجا مواد مخدر کشف نمی کنند؟ 
تنها سامانه معتبر سامانه وزارت 
بهداشت اســت. این خبر را نمی 
توان کاملا رد کــرد چون ممکن 
است عده ای ســودجو این کار را 

انجام دهند.
وی تاکید کــرد: تمامی اطلاعات 
واکسن از قبیل تاریخ و زمان تزریق 
واکسن، نام تجاری واکسن، شماره 
پچ واکسن و شماره اختصاصی و 
تاریخ تولید و انقضای واکسن در 
سامانه واکســن وزارت بهداشت 
ذکر شده و از ســامانه ای گرفته 
می شــود که تاریخ و زمان دقیق 
تزریق واکسن ذکر شــده است. 
تمامی سامانه های ما به هم متصل 
هستند. قطعا می گویم دستکاری 
در این ســامانه امکانپذیر نیست، 
اما برخی می توانند کارت جعلی 
واکسیناســیون را بفروشــند. به 
راحتی می توان فردی که واکسن 
زده و نزده را با ورود کدملی در این 
سامانه راستی آزمایی کرد. فقط 
نام افرادی که واکسن زده باشند 

در این سامانه قید شده است.
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رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی با اشاره به کاهش مرگ ومیر ناشی از کرونا در افرادی که علیه 
این بیماری واکسینه شده اند، در عین حال درباره برخی پیش بینی ها 
مبنی بر بروز پیک ششم کرونا در کشور در آبان ماه، گفت: تا زمانیکه 
کووید هست، پیک هم هست؛ اما اینکه اندازه پیک چقدر باشد، وابسته 
به این است که چه اقداماتی برای مقابله با آن انجام داده باشیم. اگر خوب 
پیش بینی کنیم، خوب نظارت کنیم و بر آنچه که اتفاق می افتد، مسلط 
باشیم، می توانیم از بحران جلوگیری کنیم و ارتفاع پیک را کاهش داده و 

میزان مرگ ها را کاهش دهیم.

ایسنا
گزارش
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 دکتر علیرضا ناجی، با تاکید بر 
اینکه بازگشایی جامعه بدون 
واکسیناسیون و سطح پوششی 
بالا خطراتی را در پی خواهد 
داشت، گفت: میزان مناسب 
پوشــش واکسیناسیون هم 
در هر جامعه بستگی به این 
دارد که ما چه ویروس و واریانتی را در کشور 
داریم. زمانیکه از پوشش واکسیناسیون ۷۰ 
درصدی در جامعه صحبت می کردند، مربوط 
به واریانت ووهان بود. یعنی ویروس های اولیه 
کووید، اما اکنون واریانت ها تغییر کردند و 
واریانت غالب دنیا دلتا است و قدرت حمله آن 
که در واریانت ووهان بین ۲ تا ۳ بوده است، 
درباره دلتا به ۴.5 تا 5 رسیده است؛ بنابراین 
به بالای ۸۰ درصد واکسیناسیون در جامعه 

نیاز است.
پوشش مناسب واکسیناسیون؛ وابسته 

به درصد کفایت واکسن ها
این ویروس شــناس تاکید کرد: البته اگر 
بخواهیم دقیق و علمی به این موضوع نگاه 
کنیم، درصد مناسب پوشش واکسیناسیون، 
بسته به کفایت واکسن هایی هم که استفاده 
می کنید، متفاوت اســت. به عنوان مثال 
پوشش ۷۰ درصدی جامعه در برابر ویروس 
ووهان برای واکسن هایی مطرح می شد که 
بالای ۹۰ درصد کفایت دارند مانند مدرنا، 
فایزر، اســپوتنیک، آســترازنکا و...، اما اگر 
واکســنی ۷۰ درصد کفایت داشته باشد، 
اوضاع متفاوت اســت. با واریانت هایی که 
اکنون وجود دارد، پوشش واکسیناسیونی 
که بتواند بــه ما اطمینان دهــد تا بتوانیم 
بازگشایی ها را داشته باشــیم، عدد بسیار 
بالاتری اســت؛ بنابراین ما باید ۹۰ درصد 
جامعه را واکسینه کرده و بعد هم لکه گیری 
کنیم؛ یعنی اگر می بینیم در برخی گروه های 
ســنی یا بیماران خاص، چندین ماه قبل 
واکســن تزریق کردنــد و احتمال کاهش 
ایمنی زایی واکســن در طول زمان وجود 
دارد، مجددا آن ها را واکســینه کنیم و دز 
بوستر تزریق کنیم. اگر این اقدامات انجام 

شود، فوق العاده است.
دز بوستر چگونه و به چه کسانی باید 

تزریق شود؟
ناجی با بیان اینکه البته زمانی از دز بوستر 
صحبــت می کنیم کــه میزان مناســب 
واکسیناسیون در جامعه انجام شده باشد، 
گفت: باید توجه کرد که همــه افراد به دز 
بوستر نیاز ندارند، بلکه افرادی که ریسک 
فاکتور دارند، مانند سنین بالا، بیماری های 
خاص یا تضعیف کننده سیســتم ایمنی 
دارند، افرادی که در مواجهه بیشتر با بیماری 
هســتند و ... باید این ها را هم اولویت بندی 
کنیم تا دز بوستر برایشــان تزریق شود. به 
شــرطی که قبل از آن جامعه به پوشــش 
واکسیناسیون مناسب رسیده باشد یا اینکه 
آنقدر واکسن در اختیارمان باشد که بتوانیم 

همزمان این اقدام را انجام دهیم.
۲ نقص در ورطه پیک پنجم

وی با تاکید بر عجولانه نبودن بازگشایی ها، 

گفت: علی رغم تمــام تمهیداتی که داریم 
برای واکسیناســیون انجام می دهیم، اما 
قســمت اقدامات غیر درمانی را اصلا نباید 
فراموش کنیم. اگر وضعیت کووید در کشور 
به مرحله ای رسید که تعداد بیماری و مرگ 
و میر بالا رفت، به این دلیل بود که دو نقص 
داشــتیم؛ نقص اول مان این بود که مدت 
زیادی در ماه های قبل واکسیناسیون به هر 
دلیلی عقب افتاد و زمان های طلایی مان را 
از دست دادیم. در عین حال نقص دوم این 
بود که اصلا اقدامــات غیردرمانی موثر هم 
اجرا نکردیم و دیر اقدام کردیم. شاید بدنه 
کارشناسی خیلی چالاک نبود و بسیاری از 
گوش زد ها را کسانی که باید می دادند، ندادند 
یا اگر دادند بالادستی ها قبول نکردند. باید 
توجه کرد که هم در کشور هایی که سرعت 
واکسیناســیون مناســبی ندارند و هم در 
کشور هایی که سرعت واکسیناسیون مناسب 
است، اقدامات غیر درمانی در پیشگیری از 
شیوع ویروس بســیار مهم است. اگر تصور 
کنیم که همه در یک کشــتی نشسته ایم، 
این محیط وجود دارد کــه در صورت عدم 
برنامه ریزی و مداخلات مناســب در برابر 
بیماری، ویروس می توانــد گردش کرده و 

واریانت ایجاد کند.
بازگشــایی ها عجولانه نباشد / لزوم 
توجه به واکسیناسیون و کنترل های 

غیردرمانی به صورت توامان
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تاکید 
کرد: در عین حال اکنون در شرایطی هستیم 
که واریانت های مختلف ایجاد شدند و منتقل 
می شوند. نمی توان از ورود واریانت به صورت 
۱۰۰ درصدی جلوگیری کرد. کشوری مانند 
چین با اقدامات خوبی که انجام داد، اما باز 
هم دلتا به این کشور وارد شد، اما به صورت 
گازانبری عمل کــرد. اقدامات غیردرمانی 
را به ســرعت آغاز کرد، با دیدن چند مورد 
مثبت شــهر ها را قرنطینه کرد، میلیون ها 
تســت انجام داد و به همان نسبت هم دارد 
واکسیناســیون را انجام می دهد. چین با 
آن جمعیت بسیار بالا، کشور خاصی است 
و تلاش و ســرمایه گذاری بالایــی را برای 
واکسیناسیون نیاز دارد. حال منظورم این 
است که هرچقدر هم سیستم نظارتی تان 
مناسب باشد، امکان ورود واریانت وجود دارد 
و بر همین اساس اقدامات غیردرمانی بسیار 
مهم هستند. اتفاقا اگر اقدامات غیر درمانی 
در کنار واکسیناسیون قرار گیرد، نتایج بسیار 
مناسبی خواهد داشت. کشور هایی مانند 
چین، استرالیا، نیوزیلند و ... با سیستم تفکری 
که داشتند بسیار موفق بودند و با دیدن یکی 
دو مورد مجددا محدودیت ها و قرنطینه را 

اجرا کردند. همه این ها برای کشور ما درس 
است. ما باید از این تجربیات درس بگیریم.

بی عملی کرونایــی در خیز چهارم و 
پنجم

ناجی با تاکید بر اینکه بنابراین بازگشایی ها 
نباید با عجله انجام شود، گفت: در عین حال 
در بازگشایی ها باید مرحله ای پیش رفته و 
آماده هم باشیم تا اگر خیزی مجددا مشاهده 
شد، فورا عملکرد داشته باشیم. ما در خیز 
چهارم و پنجم با بی عملی باعث شدیم که 
کشور به این شرایط بیفتد. به عنوان مثال 
شاهد بودیم که شــهر های جنوبی با دلتا 
یکی پــس از دیگری قرمز شــد و ویروس 
پخش شد. ما نباید اجازه می دادیم که این 
اتفاق رخ دهد. اکنون داریم بحران را کنترل 
می کنیم و کنترل بحران هم کار ســختی 
است؛ به بیمارستان ها فشار وارد کرده و از 
نظر اقتصادی هم مشکلات زیادی را برای 

کشور ایجاد می کند.
لزوم تغییر معیار های رنگ بندی شهر ها

وی ادامه داد: بر همین اساس هم باید نسبت 
به این موضوع هوشیار بود. هوشیار بودن هم 
به این معنا است که باید اطلاعات و نظارت 
داشته و حتی معیار های رنگ بندی شهر ها 
را تغییر داده و شــدیدتر کنیم. باید پایش 
ژنتیکی ویروس کووید را در کشور افزایش 
دهیم. احتیاج به کار زیادی داریم. ما از وزیر 
بهداشت می خواهیم که نقصان دوره های 
قبل را جبران کند، بدنه کارشناسی را قوی و 
وزارت بهداشت را چالاک کنند. از دولت هم 
می خواهیم که به وزارت بهداشت شخصیت 
دهند و حرف کارشناسی را قبول کنند. بر 
این اساس می توانیم طبق اطلاعات، تحلیل 

و پیش بینی خوبی داشته باشیم.
این ویروس شناس افزود: در سوی دیگر هم 
مردم قرار دارند. اکنون تعهد مردم نسبت به 
رعایت پروتکل های بهداشتی به کمترین 
میزان خود و زیر ۴۰ درصد رسیده که فاجعه 
است. باید از مردم بخواهیم که کمک کنند و 
البته به آن ها امکانات دهیم؛ تعداد اتوبوس ها، 
واگن های مترو و... باید به مردم کمک کنیم.

تکنیک های تزریق واکسن / کاهش 
مرگ ومیر کرونایی در واکسن زده ها

وی با بیان اینکه مواردی که مطرح می کنیم، 
تاکتیک هســتند و در ایــن تاکتیک ها، 
تکنیک های مختلفی باید رعایت شود، گفت: 
به عنوان مثال واکسیناسیون یک تاکتیک 
غیرقابل حذف است، اما تکنیک آن هم مهم 
است. اینکه باید در زمان مناسب قبل از خیز 
بیماری، واکسیناسیون را انجام می دادیم. 
اکنون که گردش بالایی از ویروس وجود دارد 
و واکسن هم تزریق می کنیم، ممکن است 
این شبهه برای مردم ایجاد شود که ما واکسن 

زدیم، اما کووید گرفتیم. در حالیکه فرصتی 
برای ایمنی زایی واکسن وجود نداشته است. 
بر همین اساس هم بهانه به دست افراد شیاد 
می افتد و از این موضوع استفاده می کنند و با 
واکسن مخالفت می کنند. باید از حرف های 
غیرعلمی هم پیشــگیری کنیم. یکسری 
افراد با همین اظهارات از واکســن مایوس 
می شــوند. در حالی که واکسن نه آدم ها را 
می کشد و نه منجر به آلودگی می شود، بلکه 
در گردش بالای ویروس، احتمال اینکه فرد 
حول و حوش زمان تزریق واکســن، آلوده 
شده باشد، وجود دارد. این موضوع نباید به 
حساب واکسن گذاشته شود، بلکه به حساب 
کم کاری ها است که در موقع مناسب واکسن 
را تزریق نکردیم. باید توجه کرد که ما نسبت 
به دوره قبل از واکسیناسیون مان، در تمام 
گروه های سنی که واکســن تزریق شده، 

میزان مرگ و میرمان کاهش یافته است.
ناجی افزود: بنابرایــن یکی از تکنیک های 
واکسیناسیون، تزریق به موقع واکسن بود و 
تکنیک دیگر آن، این بود که از واکسن هایی 
که داریم، بهینه اســتفاده کنیم. به طوری 
که برای گروه های سنی بالا یا مبتلایان به 
بیماری های خاص، واکسن هایی را انتخاب 
می کردیم که ممکن است اثربخشی بیشتری 
داشته باشند. شاید در این زمینه ها خیلی 
خوب عمل نکردیم، اما با همین واکسن هایی 
هم که در این گروه ها تزریق کردیم، می بینیم 
که منجر به کاهش مرگ و میر در آن ها شد.

پیک ششم در آبان ماه؛ آری یا خیر؟
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی درباره 
برخی پیش بینی ها مبنی بر بروز پیک ششم 
در آبان ماه، گفت: تا زمانیکه کووید هست، 
پیک هم هست و خیز می بینیم، اما اینکه 
اندازه پیک چقدر باشد، وابسته به این است 
که ما چه اقداماتی برای مقابله با آن انجام داده 
باشــیم. اگر خوب پیش بینی کنیم، خوب 
نظارت کنیم و بر آنچه کــه اتفاق می افتد، 
مسلط باشیم، می توانیم از بحران جلوگیری 
کنیم و ارتفاع پیک را کاهش داده و میزان 
مرگ مان را کاهش دهیم. مگر کشور های 
دیگر موج های مختلف نداشــتند؟. همه 
کشــور ها پیک های مختلف داشته اند، اما 
می توان پیک را با پیش بینی، اقدام و قرنطینه 
درســت و جلوگیری از پخش ویروس و... و 
در کنار آن پیشبرد واکسیناسیون، کنترل 
کرد. با توجه به شــرایط دنیا، واریانت های 
مختلف ایجاد می شوند. از لامبدا و مو گرفته 
تا بقیه واریانت ها؛ بنابرایــن انواع مختلف 
واریانت هــا در کشــور های مختلف ایجاد 
می شوند که همه ناشی از سیاست های بد 

آن کشورهاست.

کاهش مرگ های کرونایی در واکسن زده  ها

فایزر برای زنان بی خطر است معیارهای رنگ بندی شهرها تغییر کند

 نوزادها با آنتی بادی به دنیا می آیند

واکسن فایزر قرار اســت سرانجام وارد شــود، اما به گفته وزیر بهداشت ۲ 
میلیون دوز از این واکســن که به زودی وارد کشور می شود فقط مختص 
واکسیناســیون زنان باردار اســت. پیش از این، تزریق واکسن های مورد 
تأیید ســازمان بهداشــت جهانی برای مقابله با کووید-۱۹ به زنان باردار 
محل مناقشه شده بود تا سرانجام با انجام مطالعات گسترده مشخص شد 
تزریق واکسن از نزدن آن کم ضررتر است. به این ترتیب بود که اجازه تزریق 
واکسن به مادران باردار داده شد، اما حالا مشخص شده است که واکسن 
فایزر نه تنها باعث ایجاد ایمنی مناسب در بدن مادر می شود، بلکه از طریق 

بند ناف این ایمنی به جنین نیز منتقل می شود.
طبق مطالعه ای که در مجله پزشکی زنان و زایمان در آمریکا منتشر شده 
 mRNA اســت، زنان بارداری که با واکســن کووید-۱۹ مبتنی بر پلتفرم
واکسینه شده اند، ســطح بالایی از آنتی بادی را به فرزند خود نیز منتقل 

کرده اند.
 جواب مثبت: صددرصد

این مطالعه روی ۳۶ نوزاد تازه متولد شده از مادران واکسینه شده با واکسن 
فایزر یا مدرنا انجام شد. هدف این تحقیق اندازه گیری میزان آنتی بادی در 
خون بند ناف بود با تمرکز بر تشخیص این که ایمنی حاصل عفونت طبیعی 
بوده است یا واکسن. نتیجه این مطالعه مشخص کرد که همه ۳۶ نوزاد، آنتی 

بادی مناسبی برای مقابله با کووید-۱۹ داشتند.
اشــلی رومان، متخصص زنان و زایمان و یکی از نویسندگان این مطالعه 
می گوید: ما چنین چیزی را پیش بینی نمی کردیم. انتظار داشــتیم تنوع 
بیشتری در نتیجه ببینیم. این داده ها می تواند به تشویق مادران بیشتری 
برای واکسینه شدن در دوران بارداری کمک کند. تنها ۳۰ درصد از زنان 
باردار بین ۱۸ تا ۴۹ ســاله طبق داده های مرکز کنترل و پیشــگیری از 
بیماری ها واکسینه شده اند که این برخلاف شواهد در حال رشد از میزان 

ایجاد ایمنی در زنان باردار است.
با توجه به این که اندازه نمونه های این مطالعه کوچک بود، تیم تحقیقاتی در 
حال بررسی گروه بزرگ تری هستند و هدف اصلی آنها این بار تخمین میزان 
ماندگاری ایمنی در بدن نوزاد پس از تولد اســت. رومان می گوید: ما این 
داده ها را نسبتا زود منتشر کردیم چرا که یک یافته بی نظیر بود و پیامدهای 
مراقبتی مهمــی دارد. هم اکنون ما به همه باردارهــا توصیه می کنیم که 

واکسن خود را به خاطر فواید مادرانه مهمی که دارند، دریافت کنند.
 تحقیق گسترده تر

مؤسسه بهداشت ملی مطالعه ای را به تازگی با نام MOMI-VAX آغاز کرده 
است که به میزان اندازه گیری آنتی بادی در مقابل کووید-۱۹ که در بدن 
افراد واکسینه شــده طی بارداری می ماند، می پردازد. همان محققان به 
ارزیابی آنتی بادی های تولید شده از واکسن به نوزاد از طریق جفت و شیر 

مادر می پردازند.
کمیته مشاوران واکســن مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها برای یک 
بررسی کلی روی ایمنی و اثربخشی واکسن هفته گذشته جلسه داشتند. 
آنها با جمع آوری داده های بیشــتر در این زمینه، به نتیجه رســیدند که 

واکسن ها هیچ آسیبی به جنین وارد نمی کنند.
شــرکت های فایزر و  بیوان تک نیز در حال انجــام مطالعه ای درخصوص 
چگونگی تأثیر دوزهای واکســن آنها روی زنان باردار و جنین هســتند. 
محققان این شــرکت روی خون بندنــاف ۳۶ زن باردار کامل واکســینه 
مطالعه کردند تا میزان آنتی بادی پروتئین اســپایک یا سنبله که معمولا 
پس از واکسینه شدن یا ابتلا به کووید ظاهر می شود و همچنین پروتئین 
نوکلئوکپســید را که فقط پس از عفونت طبیعی کووید ظاهر می شــود، 
اندازه گیری کنند. مطالعات پیشین فقط روی آنتی بادی اسپایک متمرکز 

بود.
در میان ۳۶ نمونه ای که محققان بررسی کردند، جواب ۳۱ مورد آزمایش 
آنتی بادی پروتئین نوکلئوکپسید منفی بود. به زبان ساده تر یعنی، ۳۱ زن 

باردار ایمنی را تنها از واکسن گرفته بودند.
لیندا اکرت، متخصص زنان و زایمان در دانشگاه واشنگتن می گوید: یافته ها 
نشان می دهد که میزان بسیار قابل قبولی از آنتی بادی در بند ناف موجود 
است. این دلیل دیگری است که نشان می دهد چرا زنان باردار باید واکسینه 
شوند. این انتخاب شخصی به زنان کمک می کند هم از خود و هم نوزادشان 

محافظت کنند.

گزارش

اکنون که گردش 
بالایی از ویروس 

وجود دارد و واکسن 
هم تزریق می کنیم، 

ممکن است این شبهه 
برای مردم ایجاد شود 

که ما واکسن زدیم، 
اما کووید گرفتیم. در 
حالیکه فرصتی برای 

ایمنی زایی واکسن 
وجود نداشته است. 
بر همین اساس هم 
بهانه به دست افراد 

شیاد می افتد و از 
این موضوع استفاده 
می کنند و با واکسن 

مخالفت می کنند

قابل توجه شهروندان گرامی آیا می دانید با 
مفقود شــدن مدارک شناسایی خود ممکن 
است شــما به عنوان مجرم شناخته شوید؟

سایت ثبت آگهی مفقودی : 
agahinaslefarda.ir

031 - 32274793   -   32274792           021 - 88016649     -  88356308

آگهـی مناقصـه عمومـی

علی اکبر محمودی - شهردار زاینده رود 

شهرداری زاینده رود در نظر دارد نسبت به برگزاری مناقصه عمومی طبق مشخصات زیر اقدام نماید. 
1- موضوع مناقصه: اجرای آسفالت معابر و ترمیم ترانشه های سطح شهر و محلات هدف بار آفرینی شهر  زاینده رود

3- مبلغ تضمین: 675.000.000 ریال  2- مبلغ مناقصه: 13.500.000.000 ریال  
4- در صورت انصراف برندگان اول تا سوم سپرده آنان به نفع شهرداری ضبط می گردد. 

5- زمان و محل دریافت اسناد مناقصه: از روز سه شنبه مورخ 1400/07/06  از طریق سامانه ستاد
6- مهلت تحویل پیشنهادات: روز پنجشنبه مورخ 1400/07/22

7- تاریخ گشایش پاکت ها: روز شنبه مورخ 1400/07/24
8- کلیه اطلاعات مربوط در اسناد مناقصه و سامانه ستاد بارگذاری گردیده است. 

9- اعتبار پروژه: ازمحل اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای  بودجه 1400 شهرداری زاینده رود می باشد.
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The foreign minister 
of Armenia called for 
cooperation with neighboring 
Iran in the oil and energy 
sectors.
In a meeting with his Iranian 
counterpart, held on the 
sidelines of the UN General 
Assembly in New York on 
Friday, Armenian Foreign 
Minister Ararat Mirzoyan 
stressed the need to launch 
cooperation with Iran in the 
oil industry and energy sector.
Hailing the close and growing 
relations between Yerevan 

and Tehran, he urged 
that Armenia-Iran Joint 
Commission should convene 
as early as possible.
For his part, Iranian 
Foreign Minister Hossein 
Amirabdollahian described 
mutual cooperation in the 
energy sector as an important 
section of economic 
interaction between the two 
neighbors.
Tehran is ready to host 
Armenia’s energy minister 
to discuss the capacities for 
cooperation, he added.

Iran-EAEU 
trade up 96% 
in 5 months 
yr/yr
 The value of trade 
between Iran and 
the members of the 
Eurasian Economic 
Union (EAEU) 
exceeded $1.957 
billion in the first 
five months of the 
current Iranian 
calendar year (March 
21 – August 22) to 
register 96 percent 
growth compared to 
the previous year’s 
same period, IRNA 
reported.
According to 
Hossein Kakhaki, 
director-general of 
the International 
C o o p e r a t i o n 
Department of the 
Islamic Republic 
of Iran Customs 
A d m i n i s t r a t i o n 
(IRICA), Iran 
exported over 
$420.823 million 
worth of commodities 
to the EAEU members 
in the period under 
review, 37 percent 
more than the figure 
for the previous year’s 
same period.
During the said five 
months, the Russian 
Federation with 
$222.743 million, 
Armenia with 
$99.683 million, 
Kazakhstan with 
$63.677 million, 
Kyrgyzstan with 
$26.981 million, 
and Belarus with 
$7.738 million of 
imports were the top 
destinations for the 
Iranian exports to the 
EAEU, according to 
Kakhaki.
Iran’s imports from 
the block exceeded 
$1.526 billion in the 
mentioned period, to 
register a 59 percent 
rise compared to the 
same period in the 
previous year, the 
official said.
Russian Federation 
with $1.327 billion, 
Kazakhstan with 
$195.584 million, 
Belarus with $9.616 
million, Armenia 
with $3.542 million 
and Kyrgyzstan with 
$269,000 were the 
top five sources of 
Iranian imports.
Iran and Eurasian 
Economic Union 
reached a free trade 
agreement in October 
2018 based on which 
about 862 commodity 
items were subjected 
to preferential tariffs.
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Farhad Montaser 
Kouhsari, the PMO’s 
deputy Head for 
Ports and Economic 
Affairs, said that 
Shahid Rajaee 
port (Iran’s most 
equipped and largest 

container port) accounted 
for the highest amount 
(87 percent) of container 
operation conducted in the 
ports of country during the 
five-month period.
As the official has stated, 
container operation has 
increased 13 percent in the 
ports of Iran during the first 
five months of the current 
calendar year, as compared to 
the same period of time in the 
past year.
He has announced that 
906,218 TEUs of container 
goods have been unloaded 
and loaded in the country's 
ports.
“This growth rate occurred 
while most of the country's 
ports were facing the situation 
of red indicator of coronavirus 

infection, but with the 
planning and observance of 
health procedures, we saw 
an increase in container 
performance in the country's 
maritime sector”, he 
highlighted.
Referring to the important 
measures taken by the Ports 
and Maritime Organization to 
increase container operation, 
Kouhsari said: "Increasing 
container operation in the 
country's ports is one of 
the most important issues 
considered by the PMO.”
In this regard, the completion 
and operation of the third 
phase of the container 
terminal of Shahid Rajaee 
port is one of the measures 
that with its operation, the 
capacity of this port will 
increase from 6.5 million TEUs 
to 8.5 million TEUs, he added.

Meanwhile, loading and 
unloading of goods in the 
ports of Iran rose 14 percent 
during the first five months of 
the current Iranian calendar 
year, as compared to the same 
period of the previous year, 
the portal of the Ports and 
Maritime Organization has 
previously reported.
According to PMO’s Ports 
Affairs Director Ravanbakhsh 
Behzadian, loading and 
unloading of goods at the 
country’s commercial ports 
reached 58.99 million tons 
in the mentioned period, 
while the figure stood at 51.73 
million tons in the past year’s 
same five months.
During the said five months, 
unloading and loading 
operations in the container 
sector reached 8.66 million 
tons, for dry bulk the figure 

stood at 17.77 million tons, 
in liquid bulk the figure was 
1.94 million tons, while for 
general cargo (general and 
miscellaneous goods) it was 
8.37 million tons and for the 
petroleum products loading 
and unloading volume 
amounted to 22.24 million 
tons, Behzadian said.
He noted that the loading and 
unloading operations in the 
dry bulk sector grew by six 
percent in the mentioned 
period compared to the last 
year’s same time span, while 
in the liquid bulk sector the 
figure increased by 47.9 
percent, in the general cargo 
sector the growth was 19.4 
Percent and the petroleum 
sector also experienced 
a growth of 22.6 percent 
compared to the same period 
last year.

Iran, Kygyzstan explore 
ways of expanding 
economic ties
Iran’s Foreign Minister Hossein Amir-
Abdollahian and his Kyrgyz counterpart 
Ruslan Kazakbayev have discussed bilateral 
relations, especially trade and economic 
cooperation.
During a meeting on the sidelines of the UN 
General Assembly in New York, the Kyrgyz 
foreign minister congratulated  Amir-
Abdollahian on his appointment as Iran’s 
top diplomat and proposed a direct flight 
between Bishkek and Tehran. Kazakbaev also 
expressed willingness to use the Iranian port 
city of Bandar Abbas's capacity for transit 
cooperation.
Kazakbaev described trade relations and the 
presence of the private sector as a permanent 
basis for bilateral economic cooperation. 
He regretted a decline in economic ties with 
Tehran, calling for an increase in such relations 
and announcing readiness to facilitate the 
presence of the Iranian private sector in 
Kyrgyzstan.The Kyrgyz Foreign Minister said 
his country's internal conditions are better 
than ever for the presence of Iranian economic 
activists, calling for the two countries to work 
together on cooperation within the framework 
of the Eurasian Economic Union. He also 
said Kyrgyzstan is ready to cooperate in the 
construction of a railway corridor between 
the two countries. Amir-Abdollahian noted 
that the foreign policy of the new Iranian 
government gives priority to Iran’s neighbors 
and neighboring regions. He thanked 
Kyrgyzstan for supporting Iran's membership 
in the Shanghai Cooperation Organization and 
expressed hope that this membership would 
increase trade between the two nations.

Exports from mining 
sector rise 126% in 5 
months on year
The value of Iran’s exports from the mining 
sector stood at $5.088 billion in the first five 
months of the current Iranian calendar year 
(March 21-August 22), registering a 126 
percent increase compared to the figure for the 
same five months in the previous year.
Based on the official data, Iran exported 21.978 
million tons of the mentioned products to 
register an 11 percent rise in terms of weight, 
IRNA reported.Steel chain products accounted 
for the biggest share of the exported products 
during the period under review, with $3.089 
billion of products being shipped to foreign 
markets.Exports of steel products registered 
a 176 percent growth, followed by copper and 
copper products with $621,600 of exports and 
registering an 82 percent growth year on year.
Meanwhile, the highest export growth in the 
mentioned period with a 373 percent rise 
was achieved by ceramic, brick, and ceramic 
products.Also, in the first five months of this 
year, more than $183.3 million worth of zinc 
products, $174.2 million worth of cement 
products, $92.2 million worth of sponge 
iron, and $69.6 million worth of stones and 
related products were exported.Alumina 
powder, titanium products, lead products, 
molybdenum, chromium, granulated iron 
ore, iron ore concentrate, and mica were other 
products exported from the country's mining 
and mineral industries in the first five months 
of the current fiscal year.

Nearly 700,00 TEUs of commodities loaded, 
unloaded at Shahid Rajaee port in 5 months
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Iran appeals to 
Chinese companies 
for billions in Oil 
investments
Iran’s oil minister has said that his 
country intends to raise $145 billion in 
domestic and foreign investments to 
improve its oil industry in the next 4-8 
years, underlining the importance of 
cooperation with Chinese companies.
 Javad Owji in a meeting with the head 
of China Petroleum and Chemical 
Corporation (Sinopec) office in Tehran, 
Zhong Gouydoung on September 21 
said that the Chinese company “is 
fully familiar” with Iran’s oil and gas 

fields. He praised China as “a friend and 
aligned” country and requested Chinese 
investments in “shared oil projects”.
Owji said that new government wants 
expanded cooperation with Chinese 
companies to develop its oil projects 
both in exploration and production 
(upstream) and in refining and 
petrochemicals (downstream).
Owji’s ambitious request comes as 
in the past two decades Sinopec and 
CNPC, another Chinese energy company, 
have a made a total of just $4.4 billion 
investments between 2007-2016. These 
companies were involved in phase one of 
Yadavaran and Azadegan oil fields.
Iranian parliament’s research center and 

the oil ministry have reported that overall 
investments in the energy sector have 
substantially declined in the past decade.
Former oil minister Bijan Namdar 
Zanganeh and others have said that Iran 
needs up to $200 billion investments to 
improve the industry.
China and Iran concluded a 25-year 
cooperation pact in March that is said 
to contain up to $400 billion Chinese 
investments, including $280 billion in the 
energy sector.
After six months, however, China has not 
move forward with any investments, 
as US sanctions are still in place, with 
negotiations to restore the JCPOA not 
having led to an agreement yet.

He has 
announced that 
906,218 TEUs 
of container 
goods have been 
unloaded and 
loaded in the 
country's ports.

 Armenia Eyes Energy Cooperation 
with Iran

As announced by an official with Iran's Ports and 
Maritime Organization (PMO), 694,450 twenty-
foot equivalent units (TEUs) of commodities 
have been loaded and unloaded at Shahid Rajaee 
port, in the south of country, during the first five 
months of the current Iranian calendar year 
(March -21August 22).



The two-hour 
meeting at the White 
House of the Quad, as 
the grouping of four 
major democracies 
is called, will be 
watched closely 
in Beijing, which 

criticized the group as 
"doomed to fail."
" We stand for the rule of 
law, freedom of navigation 
and overflight, peaceful 
resolution of disputes, 
democratic values, and 
territorial integrity of states," 
U.S. President Joe Biden, 
Australian Prime Minister 
Scott Morrison, Japanese 
Prime Minister Yoshihide 
Suga and Indian Prime 
Minister Narendra Modi said 
in a joint statement after the 
talks.
While China was not 
mentioned in the public 
remarks by the four leaders 
or in the lengthy joint 
statement and a factsheet 
issued afterwards, Beijing 
was clearly top of mind.
Their statement made 
frequent mention of the 
leaders' insistence on rules-
based behavior in a region 
where China has been trying 
to flex its muscles.

"Together, we  recommit 
to promoting  the free, 
open, rules-based order, 
rooted in  international law 
and undaunted by coercion, 
to bolster security and 
prosperity  in the Indo-
Pacific and beyond," they 
said.
The Quad leaders also voiced 
support for small island 
states, especially those 
in the Pacific, in order to 
enhance their economic and 
environmental resilience.
Additionally, they urged 
North Korea to engage in 
diplomacy over its nuclear 
weapons and ballistic missile 
programs, which Pyongyang 
has refused to, do unless 
international sanctions are 
dropped.
The leaders took steps to 
expand vaccines worldwide, 
welcoming India's plan to 
resume exports in October.
After the meeting, Suga told 

reporters the countries 
agreed to cooperate on 
vaccines, clean energy and 
space, and to hold a summit 
meeting every year.
Modi told his fellow Quad 
leaders India would permit 
export of 8 million COVID-19 
vaccine doses by the end of 
October under a deal the 
grouping reached in March to 
supply a billion doses to the 
Indo-Pacific, India's foreign 
secretary said.
The plan to supply a billion 
doses across Asia by the end 
of 2022 stalled after India, 
the world's largest vaccine 
producer, banned exports in 
April amid a massive COVID 
outbreak at home.
India has said when it 
restarts vaccine exports it 
will prioritize the COVAX 
international vaccine 
initiative and neighboring 
countries.
The Quad announced several 

new pacts, including one to 
bolster supply chain security 
for semiconductors and to 
combat illegal fishing and 
boost maritime domain 
awareness.
It also rolled out a 5G 
partnership and plans to 
track climate change.
"Acknowledging the role of 
governments in fostering an 
enabling environment for 
5G diversification, we will 
work together to facilitate 
public-private cooperation 
and demonstrate in 2022 the 
scalability and cyber security 
of open, standards-based 
technology," the leaders said.
The meeting came just 
over a week after the 
United States, Britain and 
Australia announced an 
AUKUS security pact that 
will provide Australia 
with nuclear-powered 
submarines, a move roundly 
denounced by Beijing.

Four people injured in shooting 
in Los Angeles
Four people were injured in a shooting at the Los 
Angeles County Metropolitan Transportation 
Authority’s Willowbrook/Rosa Parks Station on Friday 
night, authorities confirmed.
Deputies responded at 7:41 p.m. to a call of a possible 
attack at the station and found four people with 
apparent gunshot wounds, said Ramon Montenegro, a 
spokesman for the L.A. County Sheriff’s Department’s 
Transit Services Bureau, Los Angeles Times reported.
Initially, deputies listed three of the victims in critical 
condition and the fourth as noncritical, Montenegro 
said. All four are hospitalized, he said.
Investigators continued to examine evidence at the 
station, such as video from the platform and train, 
Montenegro said. Preliminary information suggests 
there are two or three suspects, he said.
Further information about the shooting was not 
available Friday night.
Iran Welcomes Singaporean 
Investment in Its Oil Industry
 Foreign Minister of Iran Hossein Amirabdollahian 
said Tehran embraces investments by Singapore in 
its oil and petrochemical industries.
In a meeting with his Singaporean counterpart Vivian 
Balakrishnan on the sidelines of the UN General 
Assembly in New York, Amirabdollahian said Iran 
welcomes Singapore’s investment in its oil and 
petrochemical industries, development of ports, and 
the tourist industry.
He also voiced Iran’s readiness for cooperation with 
the Southeast Asian country in the fight against 
terrorism, drug trafficking, and organized crimes, as 
well as in ensuring cyber security.
Voicing Tehran’s readiness for interaction with the 
Association of Southeast Asian Nations (ASEAN), 
Amirabdollahian called for the holding of Iran-
Singapore Joint Commission.
For his part, Balakrishnan hailed the stable and 
respectful relations with Iran, stressing the need for 
the promotion of his country’s ties with the Islamic 
Republic.
FM: Iran-Sweden direct flight to 
help upgrade trade exchange
Iranian Foreign Minister Hossein Amirabdollahian 
has said that direct flight between Tehran and 
Stockholm will facilitate travel between the two 
countries and help improve trade exchanges.
Amirabdollahian made the remarks in a meeting held 
on the sidelines of the 76th session of United Nations 
General Assembly with his Swedish counterpart Ann 
Linde in New York on Friday.
The current volume of trade and economic relations 
between Iran and Sweden is not in proper conditions, 
Amirabdollahian noted.
On the issue of the Yemen crisis, the foreign minister 
said that it does not have a military solution.

Quad leaders press for free Indo-Pacific, with 
wary eye on China

Leaders of the United States, Japan, 
India and Australia vowed on Friday to 
pursue a free and open Indo-Pacific region 
"undaunted by coercion" at their first in-
person summit, which presented a united 
front amid shared concerns about China.
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Cuba A Strategic Partner for Iran: FM
The foreign minister of Iran described Cuba as a strategic partner in all aspects for the Islamic 
Republic.“Cuba is now a strategic partner with all necessities and in all aspect for the Islamic 
Republic of Iran,” Foreign Minister Hossein Amirabdollahian said in a meeting with his Cuban 
counterpart Bruno Rodriguez Parrilla, held on the sidelines of the UN General Assembly in New 
York on Friday.Iran sees no limits to the expansion of ties with Cuba, Amirabdollahian stated.He 
also noted that the new administration of Iran is pragmatic and seeks to implement the previous 
agreements with the Latin American country.Amirabdollahian also condemned the US sanctions 
against Cuba.For his part, Rodriguez hailed the close cooperation between the two countries 
in the production of a vaccine for the coronavirus, expressing Cuba’s readiness to broaden ties 
with Iran in all other sectors.Calling for the removal of economic obstacles to the promotion of 
economic ties between Cuba and Iran, the foreign minister said close interaction would help the 
two nations defeat the cruel American sanctions.

Indonesia A High Priority in Iran’s Foreign Policy: FM
Forging closer relations with Asian countries, including Indonesia, is a main priority in the new 
Iranian administration’s foreign policy agenda, Foreign Minister Hossein Amirabdollahian said.
In a Friday meeting with his Indonesian counterpart in New York, Amirabdollahian said relations 
with Asia is a main priority in the foreign policy of Iranian President Ebrahim Raisi’s administration.
“Among the Asian countries, Indonesia is a state which has priority in Iran’s foreign policy,” he 
added.The foreign minister also appreciated Indonesia for supporting Iran in the international 
organizations, expressing Tehran’s readiness to hold a meeting of Joint Commission with Indonesia 
and finalize a preferential trade agreement with the Southeast Asian nation.
For her part, Indonesian Foreign Minister Retno Marsudi said Jakarta attaches importance to 
the enhancement of ties with Tehran.Expressing gratitude to Iran for exporting pharmaceutical 
products to Indonesia, Marsudi stressed the need to carry out the previous agreements between 
the two Muslim nations.

The plan to 
supply a billion 
doses across 
Asia by the end 
of 2022 stalled 
after India, 
the world's 
largest vaccine 
producer, 
banned exports 
in April amid a 
massive COVID 
outbreak at 
home.
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 Pakistani PM 
Urges UN to 
Mobilize Int'l 
Community 
to Help 
Afghanistan
Pakistani Prime 
Minister Imran 
Khan early Saturday 
morning urged 
the United Nations 
General Assembly 
(UNGA) to mobilize 
the international 
community to extend 
financial assistance 
to Afghanistan during 
the current crisis.
In a virtual address 
to the 76th session 
of the UNGA, Khan 
said the world has 
no time to waste, 
and if immediate 
h u m a n i t a r i a n 
assistance is not 
given to Afghanistan, 
it might have very 
serious repercussions 
for the world, 
according to a 
statement issued by 
the prime minister's 
Office, Xinhua news 
agency reported.
"If we neglect 
Afghanistan right 
now, according to the 
UN, half the people 
of Afghanistan are 
already vulnerable, 
and by next year 
almost 90 percent 
of the people in 
Afghanistan will go 
below the poverty 
line. There is a huge 
humanitarian crisis 
looming ahead. And 
this will have serious 
repercussions not 
just for the neighbors 
of Afghanistan but 
everywhere."
He said that "in trying 
to force a military 
solution is where 
the US went wrong," 
and if Afghanistan 
is not supported by 
the international 
community, it will 
become a safe haven 
for international 
terrorists.
Talking about the 
influence of the United 
States' so-called war 
against terrorism in 
Pakistan, Khan said 
his country suffered 
the most in the war. 
"80,000 Pakistanis 
died, 150 billion US 
dollars were lost to our 
economy. There were 
3.5 million internally 
displaced Pakistanis."
He added that after the 
9/11 terrorist attacks, 
the United States 
needed Pakistan 
for providing all the 
logistical support in 
Afghanistan.
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Iran Doubtful about US’ 
Return to JCPOA: Top 
Diplomat
Iran is doubtful whether the administration 
of US President Joe Biden is serious about 
rejoining the 2015 nuclear deal, since it has 
not taken any practical step so far to honor its 
JCPOA commitments, Iranian Foreign Minister 
Hossein Amirabdollahian said.
In a meeting with his French counterpart 
on the sidelines of the UN General Assembly 
in New York on Friday, Amirabdollahian 

deplored the failure of the US and the three 
European parties to the JCPOA to take any 
“serious and practical measure” to honor the 
2015 nuclear deal.
When it comes to the resumption of the talks 
on the revival of the Joint Comprehensive 
Plan of Action, what is of extraordinary 
significance for the Iranian people is “practical 
and tangible results”, he added.
Iran is doubtful about the Biden 
administration’s seriousness in returning 
to the nuclear deal, Amirabdollahian stated, 
saying Washington has not taken any practical 

step to fulfill its JCPOA commitments and has 
even imposed fresh sanctions on Tehran.
For his part, French Foreign Minister Jean-Yves 
Le Drian said Paris is concerned about a delay 
in the resumption of the JCPOA revival talks 
and insists on the immediate restart of the 
negotiations.
The two senior diplomats also talked 
about regional issues, including the latest 
developments in Afghanistan.
Amirabdollahian said Iran is in contact with all 
Afghan parties to encourage them to form an 
inclusive government.

US President Joe Biden says that talks over his $3.5 trillion 
rebuilding plan have hit a “stalemate" in Congress as he made 
the case for his expansive effort to recast the nation's tax and 
spending programs and make what he sees as sweeping, overdue 
investments.Biden spoke at the White House as Democrats in 
the House and Senate are laboring to finish drafts and overcome 
differences between the party's centrist and moderate factions. 
Despite efforts by the president and congressional leaders to 
show progress, Biden on Friday cast the road ahead as long and 
potentially cumbersome, even with upcoming deadlines.
“We’re getting down to the hard spot here,” Biden told reporters 
at the White House. “We’re at this stalemate at the moment," AP 
reported.Biden said the process is “going to be up and down” but 
”hopefully at the end of the day I'll be able to deliver on what I said 
I would do". The president's acknowledgment of Democrats' 
disagreements — and they have serious differences over taxes, 

health, climate change and the ultimate price tag — contrasted 
with congressional leaders' more upbeat tone in recent days. 
Using carefully chosen words, top Democrats have seemed to be 
trying to create a sense of momentum as House votes approach.
On Friday, House Speaker Nancy Pelosi, D-Calif., predicted passage 
of both pillars of Biden's domestic agenda. One is a still-evolving 
$3.5 trillion package of social safety net and climate programs, 
the other a separate $1 trillion measure financing highway, 
internet and other infrastructure projects that's already passed 
the Senate with bipartisan support.“We're going to pass both 
bills," she told reporters.But she did not spell out how she and 
her Senate counterpart, Majority Leader Chuck Schumer, D-NY, 
would resolve disagreements and distrust between their party's 
moderate and progressive wings that's stalled both measures. And 
there remained confusion about the voting schedule, which will be 
crucial.Pelosi promised House moderates last month that by this 

Monday, 
the chamber will consider the 

infrastructure bill, centrists' top priority.But progressives 
are threatening to vote to derail the infrastructure legislation 
until a final version of their favorite — the $3.5 trillion social and 
environment bill — passes the Senate and returns to the House. 
Progressives think delaying the public works bill would pressure 
moderates to back the larger measure.“We’re bringing the bill up, 
we will have a vote when we have the votes,” Pelosi told a reporter 
Friday about the infrastructure bill's timing. 

News

Biden: Budget Talks Hit 'Stalemate,' $3.5T 
May Take A While



FM says concerns over Iran nuclear program are "baseless"
Iranian Foreign Minister Hossein Amirabdollahian has described concerns over progress in Iran's 
nuclear program as totally ungrounded.Amirabdollahian, who is now in New York for the 76th session 
of the UN General Assembly on September 21-27, made the remarks in an interview with IRNA on 
Saturday.Insistence of European sides on returning to Vienna talks is because they think Iran may reach 
some nuclear phases over which they express concerns, the foreign minister said while calling the 
concerns baseless.Iran has repeated over and over that its nuclear activities follow peaceful purposes.
As Amirabdollahian stressed that Iran has proved that its program makes no diversion , which has been 
confirmed in the International Atomic Energy Agency (IAEA) reports.
They (European sides) are after visiting the new Iranian government at the negotiating table, the foreign 
minister said.He went on to say that talks for the sake of talks will not be fruitful as Iran is after talks with 
tangible results.

 Iraqi media sources 
reported that five 
rockets were fired at a 
Turkish military base 
in the Bashiqa area in 
Nineveh province.
Iraqi media sources 
reported last night that 
rockets had hit a Turkish 
military base in the 
Bashiqa area of Nineveh 
province, but that the 
rocket attack had caused 
no casualties.
Unidentified gunmen 
fired several rockets at 
a Turkish military base 
in Nineveh province, 
causing no damage, the 
Iraqi-based Dijlah news 
channel reported today.
According to the report, 
no one has claimed 
responsibility for the 
rocket attack.
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“Only Iran speaks for Iran. Our mandate 
is to engage in only RESULTS-oriented 
dialogue,” Saeed Khatibzadeh said in a 
tweet on Friday.
He rejected talks for sake of talks and "the 
fallacy that economic terrorism works," 
adding that it is "high time for the party 
that unilaterally left JCPOA to wake up 
to new reality”, referring to the Joint 
Comprehensive Plan of Action.
His tweet came after Iranian Foreign 
Minister Hossein Amirabdollahian 
said Tehran is ready to resume talks on 
the JCPOA revival “very soon” but the 
administration of US President Joe Biden is 
sending a “negative sign” by keeping illegal 
sanctions on Tehran.
In an interview with NBC News on 
Thursday, the top Iranian diplomat 
said Biden needed to back up his talk of 

diplomacy with concrete actions to show 
Iran that Washington is serious about 
restoring the nuclear deal, Press TV 
reported.
Addressing the 76th Session of the UN 
General Assembly on Tuesday, Biden 
announced his willingness to rejoin the 
JCPOA and resolve the issue with Iran over 
its peaceful nuclear program.
The US president said Washington was 
"working" with China, France, Russia, 
Britain and Germany to "engage Iran 
diplomatically and to seek a return to" the 
JCPOA.
Iran and world powers, including the US, 
Russia, China, France, Britain and Germany, 
struck the JCPOA on July 14, 2015. Under 
the accord, Iran agreed to scale back some 
of its nuclear activities in exchange for 
sanctions relief.
However, the US, under former president 
Donald Trump, unilaterally withdrew 
from the deal and reinstated crippling 
sanctions on the Islamic Republic, although 
the country had been fully compliant with 
the deal.

Hours after the resolution of the Chinese 
executive's legal battle, Prime Minister Justin 
Trudeau announced that two Canadian men 
jailed in China in apparent retaliation for her 
arrest had also been freed.
"Canadians will be incredibly happy to know 
right now, this Friday night, Michael Kovrig 
and Michael Spavor are on a plane and they're 
coming home," Trudeau told reporters in 
Ottawa shortly after their flight left Chinese 
airspace, Politico reported.
The stunning series of legal events began 
earlier in the day. In the first of two court 
appearances Friday afternoon, Meng 
appeared by video link in a Brooklyn 
courtroom where a judge approved a deferred 
prosecution agreement related to fraud 
charges. The deal with the Department of 
Justice resolved charges that underpin a 
US extradition request at the heart of 
international tensions between the West and 
Beijing.
Later Friday, British Columbia Supreme Court 
Justice Heather Holmes approved the request 
to withdraw the extradition order. Attorney 
John Gibb-Carsley, who presented the request, 
called it the "final chapter" of the case.
Outside the Vancouver courthouse, before 
leaving for China, Meng thanked Holmes, the 
Crown and Canada for "upholding the rule of 
law."
Canada's Justice Department released a 
statement after the hearing to confirm Meng 
was free to leave the country.
Meng's case has been tied to "the Michaels" 
since December 2018 when Canadian police 
arrested her at the Vancouver airport on a US 
warrant. Days later, the two Canadians were 
detained in China.
The executive is accused of fraud in the 
US connected to her alleged violation of 

American sanctions on Iran.
"Not guilty," Meng told the Brooklyn court 
through an interpreter after Judge Ann 
Donnelly read the charges against her, which 
include conspiracy to commit wire fraud, wire 
fraud, conspiracy to commit bank fraud and 
bank fraud.
Under the agreement, prosecutors will defer 
the charges until Dec. 1, 2022, four years 
from the day of her arrest. After that date, the 
government will dismiss the charges as long 
as she complies with the agreement.
As part of the deal, Meng admitted to basic 
facts behind the charges. Her obligations also 
include that neither she nor her lawyers can 
publicly dispute the facts agreed upon. If they 
do, the deal is off.
Donnelly ordered her release on the personal 
recognizance bond. Once Meng is back to 
China, it will likely be very difficult for US 
authorities to lay hands on her or influence 
her behavior, even if she tries to at some point 
deny responsibility or say she was coerced 
into the deal.
The US DOJ issued a release after Meng’s 
hearing.
Nicole Boeckmann, acting US attorney 
for the Eastern District of New York, said 
in a statement that Meng’s admissions 
confirm that she made “multiple material 
misrepresentations” regarding Huawei’s 
business operations in Iran in an effort to 
preserve the company’s banking relationship 
with a financial institution.
“Meng’s admissions confirm the crux of the 
government’s allegations in the prosecution 
of this financial fraud — that Meng and her 
fellow Huawei employees engaged in a 
concerted effort to deceive global financial 
institutions, the US government and the public 
about Huawei’s activities in Iran,” Boeckmann 
said.
In the release, the DOJ said the prosecution 
team continues to prepare for trial against 
Huawei. "We look forward to proving our 
case against the company in court," said 
Kenneth Polite, assistant attorney general of 
the criminal division.

Iran After Result-Oriented Talks on JCPOA: 
Spokesman

Huawei's Meng Returns to China after Striking 
Deal with US

Senior Huawei executive Meng Wanzhou returned to 
China on Friday after striking a deal with US prosecutors 
in an extradition case that had fueled tensions for nearly 
three years between the West and Beijing.

The spokesperson for the Iranian Foreign Ministry 
emphasized that any negotiations for the revival of the 
2015 nuclear agreement must produce results, adding 
that they should not be held for the sake of more talks.

Canada's 
Justice 
Department 
released a 
statement 
after the 
hearing to 
confirm Meng 
was free to 
leave the 
country.

The US 
president said 
Washington 
was "working" 
with China, 
France, Russia, 
Britain and 
Germany to 
"engage Iran 
diplomatically 
and to seek a 
return to" the 
JCPOA.

‘Lady of the city’ 
goes to Golden 
Apricot Yerevan 
FilmFest.
 The Iranian film ‘Lady of the 
city’ directed by Maryam 
Bahrololoomi was selected 
to participate in the Golden 
Apricot Yerevan international 
film festival.Directed by Maryam 
Bahrololoomi and produced by 
Pegah Ahmadi, the film ‘Lady 
of the city’ has been selected to 
participate in the international 
competition section of the 
18th Golden Apricot Yerevan 
international film festival 
(GAIFF).

Fereshteh Sadre Orafaee, Behnaz 
Jafari, Galareh Abbasi, Saman 
Saffari, Mohammad Valizadegan, 
Ali Kian Arsi, Taranom Kazemi, 
Behrang Alavi, Yousef Teymouri 
and Mahlagha Bagheri are among 
the cast members of the film.
The synopsis of the ‘Lady of the 
city' read, "One of the worst 
punishments is to imprison 
yourself forever in the middle 
of an unintentional mistake or 
wrong wish, as if you have no way 
forward, no way back, and no 
place to stay and no place to go."
Golden Apricot Yerevan 
International Film Festival's 
impassioned mantra is to build 
bridges and foster dialogue 
between different cultures. 

Golden Apricot Yerevan 
International Film Festival 
welcomes films representing 
diverse ethnic groups, religions, 
and nations that depict the 
human experience. This festival 
wants to show the everyday lives 
of ordinary and extraordinary 
people alike, along with their 
troubles and joys. Illustrating 
their journey as they try to 
find meaning and struggle to 
redefine themselves in a world 
that recognizes fewer and 
fewer boundaries and is always 
changing.The 18th Golden 
Apricot Yerevan International 
Film Festival (GAIFF) will be held 
on October 3-10, 2021 in Yerevan, 
Armenia.   
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یک مجموعه جوجه کبابــی در اصفهان )محل کار: 
سپاهان شهر( جهت تکمیل کادر خود به منقل دار، تخته 

کار و ظرفشور نیازمند است.
ساعات کاری: 10 صبح تا 10 شب + 2 ساعت استراحت

بیمه+ غذا+ پاداش
تلفن: 09392669295 

یک شرکت معتبر در اصفهان جهت تکمیل کادر خود 
به  عکاس و  فیلمبردار حرفه ای خانم بصورت پاره وقت 

نیازمند است.
شرایط: مسلط به ادیت عکس و فیلم

تلفن: 09134227479, 37757011 

به یک نفر  ویزیتور جهت فروش شمع های موم عسل 
در اصفهان نیازمندیم.

مزایا: پورسانت بصورت درصدی
تلفن: 09388366202 

به تعدادی نیروی خانم و آقا جهت فروش محصولات 
غذایی و بازاریابی سیار در اصفهان نیازمندیم.

شرایط: همراه با وسیله نقلیه
مزایا: حقوق ماهیانه 4 میلیون تومان

متقاضیان واجد شــرایط می توانند رزومه خود را به 
شماره واتساپ درج شده در آگهی ارسال نمایند.

تلفن: 09138239787 )واتساپ( 

فروشنده خانم : 
 کار در  فروشگاه پوشاک زنانه

سابقه کار  الزامی نیست 
و همراه با  آموزش رایگان

36281658  ، 09132128115
آدرس : محدوده توحید شمالی

کارگر ساده خانم
  نوع همکاری: تمام وقت

  حداکثر سن 30
  محدوده سرویس چمران ،لاله، زینبیه

  حقوق اداره کار
  اضافه کاری

  همراه با سرویس رفت و برگشت
03135724450

کارشناس خرید و  فروش  
جهت بازاریابی تجهیزات پزشکی 

متقاضیان واجد شــرایط می توانند از طریق راه های 
ارتباطی اعلام شده در آگهی درخواست خود را جهت 

استخدام ثبت نمایند.
09131005334

rooholahi.parisa.1993@gmail.com

نیروی خانم:  
کار در کارگاه النگو سازی

سن : 20 تا 35 سال
09029422373       آدرس : محدوده پروین 

نیازمند نیروی بازاریاب تلفنی خانم
 با روابط عمومی بالا، ثابت در محل

محدوده چمران
 باسابقه کار مرتبط ، با حقوق ثابت و  پورسانت + بیمه

09137988358 

کارگر ساده و  کارگر نیمه ماهر
جهت کار در زمینه تاسیسات ساختمان

حقوق توافقی
محدوده کار: سطح شهر اصفهان

ساعت تماس: 8 صبح تا 8 شب
09133148503

 تعداد ۵۰ نفر کارگر ساده آقا
زیر 40 سال

جهت کنترل  کیفیت و  بسته بندی
اتباع خارجی )بین 17 الی 25 سال پذیرفته میشود(

09133120495

یک ترمینال  مسافربری در استان اصفهان )محل کار: 
شاهین شهر( جهت تکمیل کادر خود به یک نفر کارمند 

)خانم( برای فروش بلیط اتوبوس نیازمند است.
مزایا: حقوق مکفی+ بیمه

تلفن: 09101136602, 45231526 

استخدام فروشنده تمام وقت، 
جهت همکاری در فروشگاه  عینک کاویان

حقوق اداره کار و توافقی+ بیمه
روابط اجتماعی و برخورد عالی

متعهد به قوانین فروشگاه
سابقه ی فروشندگی

جهت هماهنگی برای مصاحبه رزمه ی کامل خود را به 
شماره زیر  واتساپ کنید

09131139202
اصفهان چهارباغ بالا مقابل شرکت زمزم

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

فروشنده خانم 
تمام وقت یا پاره وقت

همراه با آموزش
سابقه کار الزامی نیست

حقوق عالی + بیمه + پاداش
چهارراه ابن سینا

09134107509 ، 32294303

کسب و کار
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

۴۰۰ شرکت نوپا در مراکز نوآوری دانشگاه علمی کاربردی مستقر شدند
معاون پژوهش و فناوری دانشگاه جامع علمی کاربردی کشور با بیان اینکه در سال گذشته ۱۵۰ استارت آپ 
در این دانشگاه برگزارشده است ، گفت که ابه دنبال این رویدادهای علمی ، بیش از ۴۰۰ شرکت نوپا راه 

اندازی شده که در ۲۴۹ مرکز نوآوری دانشگاه در سطح کشور استقرار یافته اند.
 پیمان دانش کار آراسته روز سه شنبه در حاشیه نمایشگاه از رویداد تا ثریا در کرج افزود: این در حالی است 

که امسال نیز تا کنون ۶۰ استارت آپ ها  در این دانشگاه در سراسر کشور برگزار شده است.
وی با بیان اینکه به دنیال کیفی سازی هستیم اظهار داشت: آن چیزی که برای مهم است این می باشد که از این 

استارت آپ چه تعداد شرکت بوجود آمده و این شرکت ها در مسیری که مد نظر ما بوده و قرار است که بین سه ماه تا 
سه سال مورد حمایت قرار بگیرند به ثمر می رسند این برای مهم ما از کمی سازی بسیار مهم تر است.

دانش کار آراسته ادامه داد: بر این اساس با توجه به اینکه ۲۴۹ مرکز نوآوری در این دانشگاه وجود دارد که این مراکز تحت حمایت دستگاه های 
متقاضی هستند در عمل ۲۴۹ شتاب دهنده دارای ماموریت مشخص اما کمک دارند.

وی با بیان اینکه با پنج شتاب دهنده بزرگ در ارتباط هستیم خاطر نشان کرد:همچنین با هدف حمایت از این شتاب دهنده ها با صندوق های 
حمایتی تفاهم نامه هایی به امضا رسیده تا این شتاب دهنده ها را هرچه بیشتر حمایت کنند.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان عنوان کرد: 

کاربرد اسطوره در پرده های خیالی نگاری

نقالی یک امر مقدس 
است و پیوندهای 
اسطوره ای دارد، 

در رسائل فتیان که 
منشور شغلی است، 

آمده است:» پیر نقالان 
حضرت آدم است، 
آنگاه که مامور شد 

اسما الهی را به سمع و 
نظر فرشتگان برسد« 
به عبارتی اتصال یک 

شخصیت به نام نقال به 
یک سراسطوره به نام 

حضرت آدم، فعل نقالی 
را به یک امر مقدس 
تبدیل کرده، ضمن 

اینکه این هنر امتداد 
یک مسیر تاریخی است

رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان در 
نشست اسطوره و کاربرد که در عمارت تاریخی سعدی برگزار 
شد، گفت: جامعه ای که اسطوره های خود را فراموش کند، به 
اسطوره های دیگران دلخوش می کند و این اتفاق موجب می شود 

که فرزندان این جامعه نسلی بی پناه و آسیب پذیر شوند.

محمــد عیدی بــا بیان 
اینکه در قــرن عجیبی 
زندگــی مــی کنیم که 
آغــازش بــا کووید یک 
شروع شــد و پایانش را 
با کووید ۱۹ سپری می 
کنیم، به کاربرد اسطوره 

در پرده های خیالی نگاری پرداخت.
وی افزود: مجموعه فرهنگی عاشورایی 
دارای آیین های بســیار گسترده ای 
است که بخشی از آن ها در ایام محرم 
و صفر برگزار می شود و بخشی از آن 
ها در طول سال جریان دارد و فرآیند 
تاثیرگذاری بر روی مخاطب با توجه 
به درون نمای مذهبی جامعه ایرانی را 

همچنان در پی دارد.
وی با بیــان اینکه در حوزه انســان 
شناسی شهری، در مبحثی به نام بوم 
شناسی سمبلیک شــهری، انگشت 
تاکید بر روی این موضوعات می گذرد، 
بیان داشت: شما می دانید که سقاخانه 
ها در شــهر در کنار تکایا و حسینیه 
ها وظیفه داشــتند روایت عاشورایی 
همچنان در شهر ادامه داشته باشد و 
متوقف به زمان و مکان نباشد و اتفاقا 
یکی از ویژگی پدیده های اسطوره ای، 
بی زمانی و بی مکانی آن پدیده هاست.

وی با بیان اینکه ارکان سه گانه پرده 
های نــگاری خیالی شــامل روایت، 
نقاشی دراماتیک و نقال است، یادآور 
شد: هنر پرده نگاری یا خیالی نگاری یا 
به قول بهروز غریب پور صورت خوانی، 
یک هنر به اصطلاح فقیر اما نمایشی 
بسیار غنی اســت که بر محور کنش 
ســاده و بی پیرایه اما کامل و پیچیده 
نقاد با ایجاد صحنه هــای گفتاری و 
دکورهای زبانی که به وجود می آورد، 

شکل می گیرد.
عیدی به تعبیر خانم گله داران از این 
هنر با عنوان » نقش نقال و نقل نقاش« 
اشاره کرد و بیان داشــت: نقل نقال و 
نقل نقــاش در کنار عناصــر اجرایی، 
تصویر و ایجاد فضاهای چند ساحتی 
موجب تاثیرگذاری بیشتر بر مخاطب 

شده و انتقال معنا را تسهیل کند.

   تقویت هویت ملی از طریق نقالی
رئیس ســازمان فرهنگــی اجتماعی 
ورزشی شهرداری اصفهان با بیان اینکه 
این هنر وظیفه تحکیم هویت ایرانی و 
اسلامی ما را در خلال قرون به خوبی 
انجام داد، تاکید کــرد: زبان در پرده 
های خیالی نگاری، فارســی است که 
یکی از ارکان هویتی ما تلقی می شود و 
توسط سخنوران کارآزموده و ماهر که 
به صورت سنتی این هنر را می آموخته 
و احاطه کاملی بر ادبیات فارسی، چه 
منثور و چه منظوم داشته اند، در لایه 
های گوناگون جامعه تسری می یافت 

و نهادینه می شد.
وی افزود: انتباه بر چارچوب جغرافیای 
ما که همان ایران فرهنگی باشــد، در 
این خیالی نگاری ها بسیار مورد توجه 
قرار گرفته، به عبارتی این ها حافظان 
هویت ایرانی اسلامی بودند که جامعه 
را نسبت به این مولفه ها انتباه داده و 

آگاه و متوجه می کردند.
عیدی بیان داشت: مفهوم پرده های 
خیالی نگاری اولین بار توســط استاد 
حســین قوللرآقاســی به کار رفته و 
عبارت جالبی نیز دارد که می گوید:» 
سر ما خیال ماست، آنجا که خیال ما 
با راه بیاید، آنچــه را که می خوانیم و 
می شــنویم را، اگر بوم و رنگ نباشد، 
نقش و نگارشش را در ذهنمان تصویر 

می کشد.«
وی اظهار کرد: یکــی از ویژگی های 
پرده های خیالی نــگاری، آیینه تمام 
نمای خوب و بد مردمی اســت که در 
طول تاریخ زندگی می کرده اند، چرا 
که برخاسته از بســتر جامعه و حتی 
پاسخگوی نیاز فرهنگی جامعه بوده و 
اعتقادم بر این است، نقالان بار فرهنگی 
جامعه خودشان را به خوبی به دوش 
کشیده اند، چیزی که امروزه متاسفانه 

کمیت ما لنگ است.
رئیس ســازمان فرهنگــی اجتماعی 
ورزشی شهرداری اصفهان با اشاره به 
رویکرد تاریخی به پــرده خوانی بیان 
داشت: افزون بر هزار ســال این هنر 
تداوم داشته و نمی توان مبدایی برای 
آن مشخص کرد اما بر مبنای اسنادی 
که به دســت ما رســیده، در ایران و 
جغرافیای فرهنگی آن و در هنر مانوی، 
شــکلی از پرده خوانــی را داریم، می 
دانید که مانی یک دین تلفیقی از آیین 
های زرتشــتی، بودایی، میتراییسم و 
مسیحی را آورد و اعتقادش بر این بود 
هنر تصویر می تواند انتقال آموزه ها را 
بهتر انجام بدهد و به درســتی چنین 
اعتقادی داشت زیرا گستره وسیعی از 
مخاطبان را تحت آموزه خود در دوره 

کوتاهی داشت.
عیدی ادامه داد: در هندوستان نیز هنر 
پرده خوانی را داریم که اتفاقا در قالب 
ابعاد، کارکرد و موضوع شباهت هایی 
هم با ایران دارد، ضمــن اینکه آیین 
های نمایشــی و تئاتر در هندوستان 
ریشــه دینی دارد، در یونان تئاتر در 
مقابل خدایان قرار مــی گیرد اما در 
هندوستان مخلوق خدایان بوده است، 
یعنی تئاتر را خلق کرده اند که بندگان 
با آن ها سخن بگویند و سخن بندگان 

را بشنوند.
وی با بیان اینکه ایرانی ها دین اسلام 
را پذیرفتند اما شوویســنیم عربی را 
نمی خواستند بپذیرند، گفت: سلطه 
حکومت اموی، تحقیر عناصر ایرانی بود 
و مستند این گفته کتاب تاریخ تشیع 

نوشته دکتر رسول جعفریان است.
وی تصریح کرد کــرد: ایرانی ها می 
خواستند اســلام را داشته باشند ولی 
ایرانی بمانند و شــاهنامه فردوســی 
حاصل این اتفاق اســت، این وضعیت 
بعدها در زمان غزنویان، ســلجوقیان 
و خوارزمشــاهیان نیز ادامه پیدا کرد 
و عناصر متخالف بســیاری داریم که 
حکومتگر هستند اما در زمان سلسله 
صفوی، دولت ملی تشــکیل می شود 
زیرا ایرانی ها آن ها را فرزند ایران می 

دانستند.
عیدی با بیان اینکــه از زمان صفویه 
ما هم ملت ســازی می کنیم و هم به 
لحاظ مذهبی خودمان را هویت سازی 
می کنیم، یادآور شد: در این مقطع از 
یک طرف حکومــث عثمانی را داریم 
که فزونت خواه است و خود را خلیفه 
اسلامی می داند و از طرفی فشار ازبک 
ها را داریم و در این زمان مذهب شیعه 
اثنی عشری، به عنوان مذهب رسمی 

ایران معرفی می شود.

به گفته وی، پرده خوانی که در زمان 
آل بویه شــروع شــده و رگه هایی از 
مذهــب شــیعی در درون لایه های 
اجتماعی رشــد کرده بــود، در زمان 

صفویه خود را بروز و ظهور می دهد.
رئیس ســازمان فرهنگــی اجتماعی 
ورزشی شــهرداری اصفهان افزود: در 
این زمان، یکی از عناصــر مهم پرده 
خوانی و شکل گیری خیالی نگاری ها 
یعنی محتوای داستان به وجود می آید 
و ادبیاتش شکل می گیرد؛ شخصیتی 
مانند ملاحسین واعظ کاشفی کتاب 
روضه الشــهدا را می نویسد و فارغ از 
اینکه چقدر این داســتان ها سندیت 
دارد، به عنوان یک دراماتوژ بسیار قوی 
عمل کند، یعنی اینکه چگونه داستان 
به گونه ای بیان می شود که مخاطب 
را تحت تاثیر قرار بدهد؛ بحث می کند.

عیدی اسطوره، فرهنگ عامه)فولکلور( 
را عناصر قوام بخش جامعه دانســت 
و گفت: بســیاری از باورهای عامیانه 
ما خاســتگاه های اسطوره ای دارند و 
قاطبه آیین هایی کــه در بدنه جامعه 
شــکل می گیرد، کلیــد آن آنرا باید 
در فرم اندیشه اســطوره ای جستجو 
کنیم که خوشــبختانه در این زمانه 
این مباحث رشــد یافته و به آن توجه 

شده است.
این کارشــناس فرهنگی تاکید کرد: 
جامعه ای که اســطوره های خود را 
فرامــوش کند، بــه اســطوره های 
دیگران دلخوش می کند و این اتفاق 
موجب می شــود که فرزنــدان این 
جامعه نسلی بی پناه و آسیب پذیری 
شوند، متاســفانه در جامعه امروزی 
چنین وضعیتــی داریم، در فیلم های 
انیمیشن کارتونی که کودکان ما تماشا 
می کنند، از اســطوره های یونانی و 
بریتانیایی اســتفاده می شود مانند 
قنطورس)نیم اســب و نیم انســان(، 
پیگاسوس)اسب بالدار(، مینوتور)نیم 
تنه انســان و گاو( یا پری دریایی که 
ریشــه در فولکلور بریتانیــا دارد و  یا 
عروســکی مانند باربی کــه به کمک 
رسانه تبدیل به یک اسطوره می شود 
تا آنجا که مولفه های زیبایی شناختی 
را تغییر می دهد و حتی روی فیزیک 
انســان تاثیر می گذارد. اما به همان 
اندازه به جای رستم از هرکول، به جای 
چشم اسفندیار از پاشــنه آشیل یا به 

جای رستم زاد از سزارین استفاده می 
کنیم و هیچ توجهی هم نداریم که این 
ها می توانند الگوی اسطوره جامعه ای 
باشند که متناسب با ضرورت زیست 

بومی این جامعه شکل گرفته اند.
وی با بیان اینکه اگر بخواهیم اسطوره 
را تعریف کنیم، می توان از نگاه تاریخی 
یا مردم شناسی یا جامعه شناسی یا از 
زاویه روانکاوانه به آن پرداخت، گفت: 
اسطوره یک واقعیت ذهنی فربه شده 
ای است که تبدیل به یک امر مقدس 
شــده و قابلیت تکثیر و تکرار دارد که 
دکتر مهوش واحد دوســت در کتاب 
رویکرد علمی به اسطوره شناسی به آن 
اشاره دارد و دکتر بهمن نامور مطلق 
نیز در کتاب اسطوره شناسی تعریف 
»هر نمادی که دارای روایت شــد، به 
اسطوره تبدیل می شود« را ارائه می 

کند.
به گفته عیدی، اســطوره با افســانه 
متفاوت اســت زیــرا اســطوره یک 
واقعیت ذهنی باورمند شده اما افسانه 
داستان غیر واقعی است، مانند کتاب 
 کلیله و دمنه و بیشــتر جنبه تربیتی

 دارد.

   رابطه فرهنگ عامه با اسطوره
وی ادامه داد: فرهنگ عامه که نسبت 
بسیار زیادی با اســطوره دارد، شامل 
دانســتنی ها، باورها، رفتارها و حتی 
فضاهای کالبدی هســت که حاصل 
تجربه مردم اســت و چندان کاری به 
منطق و علم ندارد و تا زمانی که کارکرد 
دارد، از آن ها استفاده می شود، با یک 
قید که هم تفکر اسطوره ای و هم تفکر 
فولکلور، ساختار تجزیه و ترکیبش با 
ســاختار ذهن منطقی متفاوت است 
و افرادی که اهل این نــوع مطالعات 
هســتند، کتاب »کارکردهای ذهن 
در جوامــع عقب مانده« اثــر برول را 

مطالعه کنند.
وی بیان داشــت: اگر با تاسی از مدل 
بهروز غریب پور، مثلثی را فرض کنیم 
که یک ضلع روایت و داســتان، یک 
ضلع نقاشی دراماتیک و یک ضلع نقال 
است، به قول آقای غریب پور با یک هنر 
مقدس در تمام ابعاد مواجه هستیم از 
این حیث که معتقدیــم فرآیند پرده 
خیالی نگاری از داستان تا نقالی و پرده 
خوانی تبدیل به مولفه های اســطوره 

شناختی شده است.
به گفته عیدی، ضلع داســتان پرده 
های خیالی نگاری یا حماسی یا ملی 
بوده که منبع آن بیشتر شاهنامه بوده 
و منبع حماســی مذهبی نیز قرآن، 
روایات، کتاب روضه الشــهدا و دیگر 

منابع است.
این کارشــناس فرهنگی تاکید کرد: 
پرده های خیالی نگاری مذهبی باید 
حول محور شخصیت های مذهبی و 
دینی باشد و حدود مقدس را رعایت 
کند، اما نکته اینجاســت که این هم 
از ادبیات اســطوره ای ما مایه گرفته 
اســت، یعنی با توجه به ضرورت های 
زیستی زیســت بوم ایران و در خلال 
ادوار تاریخی، گویی شخصیت ایرانی 
در این پرده ها نشســته و پاسخگوی 
نیاز فرهنگی جامعه است و به همین 
دلیل کارکردهای خــود را همچنان 

حفظ کرده است.
وی با طرح این سوال که چرا ساختار 
داستان اســطوره ای اســت، یادآور 
شد: محتوای داســتان های نقالی در 
ساختارهای اسطوره ای تنظیم شده 
اولاً روایت قصه در قصه اســت؛ یعنی 
بر خلاف سنت ارسطویی، قصه های 
تبعی و فرعی مقوّم قصه اصلی است، 
ثانیاً قصه مرکب است، یعنی گاه نقال 
از قول خودش قصه می گوید و گاه از 
زبان کاراکترهــای روی پرده صحبت 
می کند و اتفاقا این دو ویژگی موجب 
شده محتوای داستان پرده های خیالی 
نگاری، فرم اسطوره ای به خود بگیرد 
و قابلیت بیان اسطوره ای داشته باشد.

عیدی درباره نقاشــی دراماتیک نیز 
گفت: وقتی محتوای داستان ساختار 
اسطوره ای به خود می گیرد، طبیعتا 
نقاش هم تابعی از این وضعیت است، 
پرده های خیالی نــگاری درون مایه 
مقدس داشــته و بســیار مورد توجه 
است و مشخصه نقاش هم این است که 
باید مخلص باشد و حس و حال دینی 
داشــته باشــد، حتی در پرده خیالی 
نگاری ملی نیز این حــال دینی تاثیر 
گذاشــته و خیال مرز زمان و مکان را 

می شکافد و از بین می برد.
به گفته وی، در پــرده خوانی باید به 
موضوع عینیت بخشــی به قهرمانان 
تاریخی یا حماسی در ساختار اسطوره 
ای که نقش محوری دارند توجه شود 
و هیچ چیــزی در پــرده نباید مخل 

شخصیت های اسطوره ای باشد.

   خصوصیات قهرمانان پرده های 
خیالی نگاری

رئیس ســازمان فرهنگــی اجتماعی 
ورزشــی شــهرداری اصفهــان بیان 
داشــت: اینکه در پرده هــای خیالی 
نگاری افرادی چون اســتاد حســین 
قوللر آقاسی، طبیعت سازی نکرده و 
آگاهانه از آن پرهیز می کردند، به این 
دلیل بود که نبایــد مخاطب در پرده 
 توجهش به غیر قهرمانان و اسطوره ها

 باشد.
عیدی افزود: شــخصیت های درون 
پرده های خیالی نــگاری، تحت تاثیر 

ســنت اســطوره ای ایران تبدیل به 
اســطوره هایی می شــوند که چهره 
هایی متین و بشــاش دارند و کسانی 
هســتند که بر سرنوشــت خود آگاه 
هستند و خود تدارک دهنده تقدیری 
هستند که برایشــان پیش می آید و 
در شــاهنامه این صفــت را ملاحظه 
می کنید، برعکس کســانی که ضد 
قهرمان هستند، خصوصیاتی مخالف 

قهرمانان دارند.
وی در ادامه به ارائــه تعریف از نماد و 
نشانه پرداخت و گفت: نماد دلالت بر 
چند مفهوم درونی اشاره دارد، در پرده 
های خیالی نگاری چنین مرسوم است 
که 3۶۶ شخصیت یا چهره باشد و 7۲ 
مجلس، که عــدد 3۶۶ چهره ممکن 
اســت دلالت بر روزهای سال داشته 
باشد اما در حســاب ابجد نیز معنای 
مقدســی دارد، خاصه در نحله های 
رازورانه چون حاصــل جمع ۲۵۶ که 
عدد نور اســت و ۱۱۰ که معادل علی 
می باشد و از نظر ابجد می شود »نور 
علی«، عدد 7۲ نیز مضرب 8 و ۹ می 

باشد که هر دو عدد مقدس هستند.
وی تاکید کرد: پرده های خیالی نگاری 
تحت تاثیر مبارزه دائمی بین خیر و شر 
است و در تفکرهای مختلف به عنوان 
یک اسطوره ریشــه دار با آن مواجه 
هســتیم، همچنین در پــرده خیالی 
نگاری طبیعت ســازی نمی شود اما 
روی آب و نقش در اتفاق کربلا تاکید 
می شــود که آب اینجا یک اسطوره 
قوی است که جزیی از واقعه بوده و آنرا 

تکمیل می کند.
عیدی پیرامون نقل نقــال نیز گفت: 
نقالی یک امر مقدس است و پیوندهای 
اســطوره ای دارد، در رســائل فتیان 
که منشور شغلی است، آمده است:» 
پیر نقالان حضرت آدم اســت، آنگاه 
که مامور شد اســما الهی را به سمع 
و نظر فرشــتگان برســد« به عبارتی 
اتصال یک شــخصیت به نام نقال به 
یک سراســطوره به نام حضرت آدم، 
فعل نقالی را به یک امر مقدس تبدیل 
کرده، ضمــن اینکه این هنــر امتداد 
یک مسیر تاریخی است و باید صفات 
دراویش را داشــته باشــد و بتواند در 
 نقل حماســی مذهبی خود مردم را 

بگریاند.
این کارشناس فرهنگی بیان داشت: در 
آیین نقالی که شامل محتوای اسطوره 
ای و حماسی، نقاشی خیالی نگاری و 
نقل نقال است، پرده های خیالی نگاری 
در فرآیند یک دوره تاریخی در خلال 
قرون متمادی وظیفه خــود را برای 
تحکیم بنیان مایه های هویت ایرانی، 
اســلامی به خوبی انجام داده و اتفاقا 
توجه به جنبه های اسطوره ای فراوان 
موجب شــکل گیری فرآیند جامعه 

پذیری شده است.
عیدی تاکیــد کرد: بعــد از بزرگانی 
چون استاد قوللر آقاسی و محمد مدبر 
نتوانستیم یا نخواستیم تجربه ای تمام 
عیارمواجهــه ای به این هنر داشــته 
باشیم تا بتواند پاســخگوی نیازهای 

فرهنگی زمان ما باشد.
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 اینکه در پرده های خیالی نگاری 
افرادی چون استاد حسین قوللر 

آقاسی، طبیعت سازی نکرده و 
آگاهانه از آن پرهیز می کردند، به 
این دلیل بود که نباید مخاطب در 
پرده توجهش به غیر قهرمانان و 

 اسطوره ها
 باشد
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